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Vážení čtenáři, 
v předchozích letech jsme vždy v této 
době v Blovických novinách infor-
movali o průběhu oslav významných 
událostí spojených s 28. říjnem, 11. či 
17. listopadem. Vzhledem k obecně 
známých omeze-
ním, jsme si tyto 
sváteční události 
letos připomněli 
pouze symbolicky, 
položením kvě-
tin a bez účasti 
veřejnosti. Což 
samozřejmě nic 
nemění na důle-
žitosti, kterou jim 
já a celé vedení 
města přikládá. Stejné to bohužel 
bude i s průběhem letošního Adven-
tu. Ač jsme měli opět připravené velmi 
krásné rozsvícení vánočního stromku 
s novými efekty, bohaté kulturní vy-
stoupení s ponocným a hlavně teplé 
a chutné občerstvení, akce se bo-
hužel neuskuteční. Neuskuteční se 
ani tradiční zpívání koled s Českým 
rozhlasem a rovněž ani oblíbené trhy 
v prostorách Zámku Hradiště, které 
organizačně zajišťuje Muzeum jižního 
Plzeňska p. o. Nedá se nic dělat, bu-
deme společně doufat, že si to v příš-
tím roce vynahradíme. O to však více 
může být letošní Advent tím pravým 
časem pro zamyšlení a rozjímání, co 
vy na to?
Závěrem ještě přidám informaci, že 
intenzivně pracujeme na scénáři 
a výrobě videomapingu, který bude 
inspirován historií našeho města. 
Jsem přesvědčen, že se bude jednat 
o velmi zdařilou kompozici a krásný 
zážitek. Zda se tedy bude na budovu 
radnice promítat v rámci chystaného 
programu na podvečer Nového roku, 
nebo budeme nuceni akci přeložit 
na jiný náhradní termín se rozhodne 
v prosinci. V příštím vydání našich 
novin vám sdělím výsledek.
V tomto čísle doporučuji k přečtení 
článek kolegy Pavla Vlacha „Černý 
rybník plný mazutu v cihelně – aneb 
jaká je pravda“, který je pro nás oba 
očekávaným završením naší intenziv-
ní práce.
Přeji Vám hlavně hodně zdraví a klid-
ný začátek doby adventní.

S úctou Bc. Robert Zelenka, 
starosta města

PS: Upozorňuji na možnosti změny 
účelu čerpání dotace z Programu 
podpory spolků 2020, či na možný 
přesun čerpání na rok 2021. Více info 
na webu města Blovice a u paní Mar-
tiny Benešové, martina.benesova@
mublovice.cz, 371 516 126.

Zprávy z radniceÚVODNÍ SLOVO
UZAVŘENÍ PŘEDNÍHO VCHODU NA POLIKLINICE
Od pondělí 26. 10. 2020 je uzavřen přední vchod na poliklinice, použijte prosím zadní bez-
bariérový vchod u výtahu. Zvažte prosím návštěvu polikliniky, zdravotní záležitosti stačí 
konzultovat telefonicky s lékaři. V čekárnách se mohou pohybovat i infikovaní lidé, na Blo-
vicku je více než 100 pozitivních s Covid-19, z toho v Blovicích více než 50! Při vstupu 
použijte ochranu obličeje a použijte dezinfekci. Děkujeme za pochopení.

UZAVŘENÍ AREÁLU ZÁKLADNÍ ŠKOLY
Město Blovice po dohodě se Základní školou Blovice a Gymnáziem Blovice od 9. listopadu vždy 
od 16 hodin uzavírá z bezpečnostních důvodů areál školy. Důvodem je opakované porušování 
sdružování osob vycházející z vyhlášeného nouzového stavu. Skupinky mladistvých se zde 
sdružují bez roušek, pijí alkohol na veřejnosti a neuklízí po sobě odpady. Areál bude každý den 
uzavřený od 16 hodin. Omlouváme se slušným občanům, kteří dodržují stanovená pravidla.
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UCTILI JSME PAMÁTKU VÁLEČNÝCH VETERÁNŮ
Dne 11. listopadu si připomínáme Den válečných veteránů, konaný 
u příležitosti výročí konce 1. světové války. Vhledem k zákazu ve-
řejných akcí jsme se nemohli, tak jako každý rok, zúčastnit položení 
květin u pomníku padlých ve světové válce u zámku Hradiště, které 
pořádá Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích, p. o. Město Blovice  

 
tedy alespoň symbolicky vzdalo hold padlým hrdinům ve všech vá-
lečných konfliktech v moderní historii lidstva. Místostarosta Michal 
Hodek položil jménem města Blovice kytici s trikolórou u pomníku 
na blovické radnici. Nikdy nezapomeneme!

NOVÉ PARKOVÁNÍ VE VNITROBLOKU
Město Blovice si převzalo od zhotovitele – firmy Miroslav Lodl LM-
STAV.cz novou parkovací plochu mezi domy čp. 661 a 662 ve vnit-
robloku v ulici 5. května. Zbývají dokončit sadové úpravy – výsadba 
stromů a keřů včetně vysetí trávy. V rámci akce byl zrekonstruován  

 
chodník podél parkoviště. Stavba obsahuje kolmé odstavné stání pro 
18 osobních vozidel, z toho 1 vyhrazené pro tělesně postižené. Tři 
místa byla zrušena ve vjezdu do parkoviště. Odvod dešťových vod je 
řešen vsakem do retenčního objektu s využitím závlahy pro zeleň.

DOKONČENÍ JIROTOVY ULICE
V pátek 13. listopadu 2020 byla zhotovitelem – společností BP 
STAVBY CZ s.r.o. předána městu Blovice do užívání nová komuni-
kace v horní části Jirotovy ulice. 
Realizace stavby se prodloužila oproti plánům o dva měsíce vzhle-
dem k výměně inženýrských sítí. Před realizací samotné komu-
nikace byly obnoveny rozvody vody a kanalizace ve správě ČE-
VAKu, dále distributor plynu (GasNet) vyměnil své potrubí, které 
bylo v havarijním stavu. Samotná komunikace je z asfaltobetonu, 
chodníky jsou provedeny ze zámkové dlažby. Celkové náklady na 
opravu komunikace dosáhly částky 7,2 mil. Kč vč. DPH. Jednalo 
se tak o nejnákladnější akci letošního roku hrazenou z rozpočtu 
města.
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ROZŠÍŘENÍ VJEZDU PRO DPS BLOVICE
Město Blovice objednalo u stavební firmy Miroslav Lodl LMSTAV.cz 
provedení rozšíření vjezdu podle požadavků Pečovatelské služby 
Blovice, která tyto plochy užívá pro parkování svých vozidel. Záro-
veň dojde k vytvoření bezpečného vstupu pro klienty DPS k místu 
s lavičkami. Akce je hrazena z rozpočtu města Blovice, náklady 
činí cca 75 tis. Kč bez DPH.

VÝSTAVBA NAD VLČICEMI V PLNÉM PROUDU
Nad obcí Vlčice jsou prováděny stavební práce v souvislosti s vy-
tvořením nových polních cest C 15 a C 16. Součástí akce je i vý-
stavba tůně jako retence pro dešťové vody. Investorem akce je stát 
– Státní pozemkový úřad, zhotovitelem je spol. Promoreal Group 
s.r.o. Vzhledem ke klimatickým podmínkám se dokončení akce po-
sunulo do jara 2021. Hlavním důvodem realizace stavby je ochrana 
obce před přívalovými dešti, které udeřily na Vlčice již několikrát. 
Město Blovice se pravidelně zúčastňuje kontrolních dní, pokud 
mají občané nějaké připomínky, můžeme je přenést na investora 
popř. zhotovitele.

POMOC UZAVŘENÝM PROVOZOVNÁM
Rada města Blovice schválila 9. 11. 2020, že po dobu nouzového 
stavu způsobené pandemií koronaviru promine nájemné u provo-
zoven v budovách města. Jedná se o pomoc podobnou jako při 
vyhlášení nouze na jaře letošního roku. Opatření se týká malo-
obchodu a služeb, netýká se kancelářských prostor, které dále 
mohou fungovat. Věříme, že město takto pomůže přečkat tuto ne-
příjemnou dobu.

DOKONČENÍ POVRCHU V ULICI POD RYBNÍČKEM
K 31. 10. 2020 byla dokončena úprava komunikace po rekonstruk-
ci vodovodu v ulici Pod Rybníčkem. Jedná se o dočasný povrch, 
po položení rozvodů elektřiny (ČEZ) a slaboproudu (CETIN) bude 
město Blovice realizovat finální úpravu komunikace podle projektu 
Ing. Petra Zítka. Snad nám to finanční situace dovolí.
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ŽIDOVSKÝ HŘBITOV
Dnešní díl seriálu o blovických památkách 
bude věnován židovskému hřbitovu, který se 
nachází ve východní části města pod hrá-
zí rybníka v parku Cecima a je ve vlastnictví 
Federace židovských obcí v České republice. 
Odlišná víra, tradice a kultura židovského náro-
da se promítá i do způsobu pohřbívání a vše-
ho, co s tím souvisí. Je to tak široké téma, že jej 
není možné vtěsnat do těchto pár řádků. Tak 
si aspoň připomeňme, že také v našem městě 
po staletí žila židovská komunita, a že židovský 
hřbitov patří k jejím výrazným stopám. 

Po svém usazení na českém území 
v 10. století žili Židé jako svobodní lidé a živili 

se dálkovým obchodem. Už po IV. lateránském 
koncilu konaném v roce 1215 museli ale byd-
let odděleně od křesťanů (vznikaly oddělené 
židovské ulice nebo čtvrtě – tzv. ghetta), byli 
povinni nosit zvláštní označení, nesměli se živit 
zemědělstvím a většinou řemesel a k obživě 
jim tak zůstal obchod včetně finančního. Byli 
zatlačeni na okraj společnosti a přímo podří-
zeni panovníkovi. Během dalších staletí se pak 
střídala období protižidovských nálad s obdo-
bími příznivějšími. Následkem migrace Židů 
během třicetileté války se do Čech stěhovali 
Židé např. z Polska, Litvy, Ukrajiny a dalších 
zemí a brzy tak byla vydávána různá omezující 

opatření, mezi jinými i tzv. Familiantský zákon 
z roku 1726, který omezoval počet židovských 
rodin v Čechách. Úplná rovnoprávnost včetně 
volebního práva byla Židům přiznána až v roce 
1867. Mohli se pak plně zapojit do hospodář-
ského i kulturního života společnosti, za první 
republiky i do života politického. 

První zmínka o židovském osídlení v Blovi-
cích pochází z počátku 16. století po vysídlení 
Židů z Plzně v roce 1504. Od 17. století je v Blo-
vicích doložena židovská náboženská obec 
jako samosprávní jednotka. Ani blovickým Ži-
dům se nevyhnula různá opatření a omezová-
ní, např. ze zmíněného Familiantského zákona 
zřejmě vycházelo i vyhlášení hraběte Prokopa 
Kolovrata z února 1747, v němž nařídil osmi ži-
dovským občanům, aby se i s ženami a dětmi 
do tří měsíců vystěhovali z hradišťského pan-
ství. Problémy měli Židé i při rozšiřování svého 
hřbitova, když v září 1762 bez vědomí a svo-
lení vrchnosti přikoupili od obce obecní půdu 
o výměře 30 loket za 30 zl. Byli odsouzeni k za-
placení pokuty 100 zl. a ti, kdo koupi domluvili, 
byli potrestáni třemi dny vězení. Podle zápisu 
v kronice jim po udělení milosti byla z tohoto 
trestu odpuštěna částka 50 zl. Na území na-
šeho města nikdy nevznikla uzavřená ghetta, 
židovské domy byly od 18. století, kromě jed-
notlivých domů rozesetých většinou poblíž ná-
městí, soustředěny zejména na dvou místech. 
Na západní straně náměstí byl např. rodný 
dům Adolfa Oppera de Blowitz, dům Radni-
tzerových a Ornsteinových a v dnešní ulici Za 
Spořitelnou pak několik dalších domů včetně 
židovské školy. Dalším přirozeným centrem 
blovických Židů byla dnešní Malá ulice, kde 
kromě několika židovských domů stála také 
synagoga. Jedná se o dům č. p. 205 (patrový 

Za památkami našeho města

Židovský hřbitov dnes (foto – archiv města)

Židovský hřbitov, r. 1914–1918 
(ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv.č. 12680)
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dům naproti budově úřadu). Původně dřevěná 
synagoga, na kterou byl v roce 1683 upraven 
soukromý domek Krausových, byla nahrazena 
novou synagogou, vystavěnou v eklektickém 
slohu1 v letech 1903 a 1904. Bohoslužebným 
účelům sloužila do nacistické okupace, po dru-
hé světové válce byla postupně využívána jako 
městská knihovna, kanceláře a byty. Přesto, že 
synagoga během poválečných let zcela ztrati-
la svoji původní podobu i využití, podařilo se 
současnému vlastníkovi při právě probíhající 
rekonstrukci domu zachránit a opravit žulové 
vstupní schodiště, vstupní dveře a krov. Stav 
rovněž dochované falešné klenby s ornamen-
tální výzdobou byl ale bohužel v již tak špat-
ném stavu, že musela být po předchozí doku-
mentaci sejmuta. 

Blovičtí Židé provozovali obchody se žele-
zářstvím (Radnitzer a Stein), s látkami a kůží 
(Ornstein), s kůžemi a obilím (Löwidt), dále 
řeznictví (Jindřich Kraus, Bernard Kraus, Her-
man Radnitzer), galanterii (slečny Krausovy), 
koňský handl (Roubík) a další. Funkci před-
sedy židovské náboženské obce v Blovicích 
vykonávali Leopold Fischl, Bedřich Weisskopf, 
Antonín Radnitzer. Židovské národnosti byl již 
zmíněný Adolf Opper de Blowitz, jeden z na-
šich nejvýznamnějších rodáků, označovaný za 
největšího žurnalistu 19. století, který se pro-
slavil zejména rozhovory s evropskými osob-
nostmi té doby a také Adolf Kraus, prezident 
svazu spolků B'nai B'rith2 v USA. 

Na konci 18. století žilo v Blovicích ve 22 ro-
dinách 121 osob, před druhou světovou válkou 

už žilo v Blovicích pouhých 25 Židů. Židovská 
komunita zde v podstatě přestala existovat 
v lednu roku 1942, kdy byli všichni blovičtí ob-
čané židovské národnosti gestapem odvlečeni 
do koncentračních táborů, odkud se už nevrá-
tili. Jejich jména připomíná pamětní deska na 
radnici a na památku obětem holokaustu byl 
v 90. letech 20. století vybudován pomník také 
na židovském hřbitově. 

Pro židovské hřbitovy jsou typické zejména 
macevy – většinou kolmo vztyčené kamenné 
nebo dřevěné náhrobky. V jejich horní části 
bývá vytesaný reliéf a pod ním epitaf (náhrobní 
nápis), který kromě jména a data úmrtí obsa-
huje také text, který se nějakým způsobem 
váže k životu zemřelého. Provedení i obsaho-
vá podoba náhrobků byla ovlivněna krajovými 
zvláštnostmi, lidovým uměním, dostupným 
materiálem i finančními prostředky. Blovický 
hřbitov byl založen v roce 1683, díky datu zalo-
žení a dochování cenných náhrobků byl v roce 
1958 prohlášen za kulturní památku jako jeden 
z nejvýznamnějších židovských hřbitovů v Če-
chách. Podle zatím zřejmě nejnovějšího výzku-
mu provedeného pracovníky spolku TAMUS 
v Tachově Václavem F. Chvátalem a Lenkou 
Havlovou v roce 2010 a aktualizovaného v le-
tech 2013 a 2014 se na blovickém židovském 
hřbitově dochovalo 214 náhrobků (viz schéma). 
Nejstarší z nich jsou z přelomu 17. a 18. století, 
nejmladší z první pol. 20. stol., poslední pohřeb 
se zde konal v roce 1938. Starší náhrobky jsou 
pískovcové, zakončení je většinou rovné nebo 
do trojúhelníku, některé náhrobky jsou prosté, 
jiné bohatě zdobené. Novodobé náhrobky už 
mají obeliskové tvary, ve dvou případech se 
objevuje i secesní zábradlíčko. Reliéfy mají po-
dobu ornamentů nebo symbolů vegetace, ale 
najdeme zde i reliéfy, které se vztahují k povo-

Synagoga na obraze Jaroslava Hodka (archiv autora).

Bourání domu v ul. Za Spořitelnou, kde sídlila i židovská škola, r. 1969 
(ze sb. Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv.č. 8405-1)

Detail původní malby na klenbě synagogy (foto –Tomáš Jílek).
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lání zemřelého (žehnající dlaně na náhrobcích 
kněží), zvířecí motivy symbolizující jeho jméno 
nebo např. hrozny jako symbol moudrosti. Tex-
ty na náhrobcích jsou pak v hebrejštině, jidiš, 
němčině a ty novodobější pak i v češtině. Vět-

šina náhrobků je dnes ale bohužel „ztracena“ 
v záplavě břečťanového porostu, stejně jako 
torza ohradní zdi i hřbitovního domku, v pra-
menech uváděného jako umývárna, který stál 
v severozápadním rohu hřbitova. V pováleč-

ných letech zůstal hřbitov bez dalšího využití 
a postupně chátral, po roce 1989 se sice do-
čkal úprav a odstranění náletových dřevin, sys-
tematická údržba však chybí a tomu odpovídá 
jeho současný stav. 

Nepochybuji, že během čtení vás, milí čte-
náři, napadlo mnoho otázek, mnohé zůstalo 
nevysloveno. Ti zvídavější z vás si ale cestu 
k dalšímu poznání určitě najdou!

Irena Hambergerová, MěÚ Blovice

Poznámky v textu
Poznámky v textu:
1) Eklektismus – umělecký směr, který vzniklve 
2. pol. 19. století, odkazuje k různým historickým 
obdobím a umožňuje spojovat formální znaky 
jednotlivých neostylů společně na jedné stavbě. 
(zdroj – Wikipedie)

Z osobních věcí Radnitzerů 
(soukromý archiv Dany Šabatové).

Předměty upomínající na rodinu Radnitzerů 
(soukromý archiv Dany Šabatové).

Báseň Plakáty – není známo, zda báseň někdo 
z Radnitzerů napsal nebo do novin jen poslal 

(soukromý archiv Dany Šabatové).

Z pozůstalosti Fr. Raušara, pisatel Ant. Radnitzer, 3. dubna 1927, 2 
(ze sb. Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., č. inv. 7367).

Slavnostní odhalení pamětní desky Adolfu Opperovi de Blowitz, 3. dubna 
1927 (ze sb. Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv.č. 12528-1).
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2) B'naiB'rith je mezinárodní židovská organiza-
ce založená v roce 1843. Dnes působí ve více 
než 50 zemích světa a zapojuje se do různých 
sociálních aktivit a do boje proti antisemitismu 
a fanatismu. (zdroj – Wikipedie)
Zdroje:
Havlová, L. Chvátal, V. F. Schéma židovského 
hřbitova v Blovicích, dostupné z: http://tamus.
tachov.org/hrbitovy/mBlovice-ak.jpg
Hnojská, V. a kol. Blovice očima pamětníků, 
1. díl. Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích. 
Blovice. 2007. 52 s. ISBN 978-80-254-0856-8
Hnojská, V. a kol. Blovice očima pamětníků, 
2. díl. Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích. 
Blovice. 2008. 48 s. ISBN 978-80-254-2217-5
Kronika města Blovice 1837–1954, str. 17, 
dostupné z: http://www.portafontium.cz/iipi-
mage/30560322/soap-pj_00485_mesto- 
-blovice-1837-1954_0230?x=539&y=-
-25&w=506&h=319
Jakubec P., Rozkošná B. Židovské památky 
Čech. Vydavatelství ERA nebo ERA group spol. 
s r. o. Brno. 2004. ISBN 80-86517-64-0
Archiv města

Schéma židovského hřbitova v Blovicích (viz zdroje).

Rozbořené náhrobky v r. 1966 (ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p.  o., inv.č. 12628-2).

Jeden ze souborů náhrobků, r. 2020 (foto – archiv města).



9

INFORMACE správního oddělení MĚÚ Blovice 
 

Elektronický občanský průkaz  =   eObčanka 
 

Na základě zákona o elektronické identifikaci a  evropského nařízení eIDAS jsou všechny nově vydané elektronické 
občanské průkazy vybaveny kontaktním elektronickým čipem. Každý občan si může zvolit, zda tento čip zaktivuje či 
nikoliv. Pokud se rozhodne jej využívat, aktivuje si čip zadáním svých přístupových kódů přímo při převzetí nového 
občanského průkazu na přepážce úřadu správního oddělení příslušného úřadu. 
 
S novým občanským průkazem s čipem se můžete přihlásit se ke svému účtu na Portálu občana (www.gov.cz), který 
je součástí Portálu veřejné správy. Portál občana se neustále  rozšiřuje o nové funkce a služby a poskytuje propojení 
s čím dál větším počtem úřadů a obcí. Ke vstupu do Portálu občana využijete tedy právě svoji eObčanku.  
 
 

 informace z katastru nemovitostí 
 přístup k eReceptu 
 informace o pracovní neschopnosti 
 přehled o důchodovém pojištění 
 informace z registru řidičů 
 výpis z živnostenského rejstříku 

 informace ze zdravotní pojišťovny 
 přístup k portálům jednotlivých obcí 

  
Přihlášení s občanským průkazem online má stejnou váhu prokázání totožnosti jako při fyzickém předložení 
občanského průkazu na úřadě. Úřady při nabízení svých služeb online tak mají jednoznačně zaručenou identitu 
občana na nejvyšší možné úrovni. Pro maximální využití elektronických služeb veřejné správy se doporučuje: 

 
 podat  žádost o novou  eObčanku  /pokud nemá občan zákonné důvody, může požádat i na 

vlastní žádost za poplatek 200,- Kč/ 
 
 pořídit si čtečku karet s kontaktním elektronickým čipem 

 
 zřídit si rovněž i datovou schránku (fyzických osob nebo podnikajících fyzických) 

Z nařízení Evropského parlamentu a Rady EU /2019/1157/ o posílení zabezpečení průkazů totožnosti občanů EU 
vyplývá povinnost zavedení biometrických údajů do čipu elektronického občanského průkazu. Nařízení je závazné 
v celém rozsahu a použije se ode dne 2. srpna 2021. 

Na základě tohoto nařízení 5. října 2020 vláda schválila  nový zákon o občanských průkazech, který přinese opět 
mnoho změn. Tou nejdůležitější změnou bude zavedení BIOMETRIKY /tzn.  digitálního zobrazení obličeje a otisků 
prstů/ do nově vydávaných elektronických občanských průkazů. 

Podrobnější informace a novinky na úseku občanských průkazů budeme v příštím roce na těchto stránkách 
postupně představovat veřejnosti. 

 

 

 

Renáta Havlová, správní oddělení MěÚ Blovice 
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Město a životní prostředí
„ČERNÝ RYBNÍK PLNÝ MAZUTU V CIHELNĚ“ 
– JAKÁ JE PRAVDA?

V říjnu vyšel v BN 9/2020 článek zastupitele Andreje Červeného „Blo-
vická cihelna“, ve kterém autor uvádí různá „fakta“ týkající se cihelny 
a jejího nákupu. Tedy, věty v článku jsou čtenáři předkládány tak samo-
zřejmě, že by jeden čekal, že se jedná o fakta, založená na nějakých 
relevantních datech nebo zjištěních. Alarmující proto byl pro mě „fakt“ 
uvedený v článku, že ve znaleckém posudku na cihelnu chybí částka „za 
sanaci černého rybníka plného mazutu“.

Byl jsem si vědom skutečnosti, že Fischer (2019) toto jezírko uvádí 
jako významné reprodukční stanoviště čolka obecného. Reprodukce 
obojživelníků je ale přítomností ropných produktů zcela vyloučena. 
Rozhodli jsme nicméně ověřit skutečný stav vody v „černém rybníku“ 
rozborem vody, protože není nic snazšího. Proto byl dne 14. 10. 2020 
proveden odběr vzorků Povodím Vltavy a.s., zkušební laboratoří č. 
1252 akreditovanou dle ČSN EN ISO/IEC 17025:2018, pracovníkem 
vodohospodářské laboratoře Plzeň (VHL Plzeň) podle pracovního 
postupu PP-17-2 akreditovaného ČIA. Vzorek má evidenční číslo 
7843. 

Výsledek rozboru vody jsme obdrželi dne 12. 11. 2020. Interpretace 
výsledků rozboru vody akreditovanou laboratoří je následující (celý pro-
tokol je k dispozici na vyžádání).

Máme-li posoudit míru znečištění zkoumané lokality, je nutné porov-
návat zjištěné hodnoty s limitními ukazateli uvedenými v nařízení vlády 
č. 401/2015 Sb., o ukazatelích a hodnotách přípustného znečištění povr-
chových vod a odpadních vod, náležitostech povolení k vypouštění od-
padních vod do vod povrchových a do kanalizací a o citlivých oblastech. 
Uvedené limity jsou patrné v Příloze 3., v tabulkách 1A, 1B a 1C.

Podezření na přítomnost ropných látek, tedy i mazutu, případně 
asfaltových produktů lze jednoznačně vyvrátit na základě ukazatele 
C40/C10 (polyaromatické uhlovodíky). Tento ukazatel naznačuje jejich 
stopové množství, vzniklé pravděpodobně atmosférickou deponií. Limit-
ní hodnotě se ani zdaleka nepřibližuje. Jako další ukazatel indikující pří-
padné průmyslové znečištění byla hodnocena přítomnost řady těžkých 
kovů; i v tomto případě byla zjištěna pouze stopová množství prvků, ne-
překračující žádné limity. 

Dále byla hodnocena základní chemie; zde byly logicky překročeny 
limity BSK5 (biochemická spotřeba kyslíku), CHSKCr (celkový organický 
uhlík a) a NL (nerozpuštěné látky).

Městský úřad Blovice informuje
OZNÁMENÍ MĚSTA BLOVICE
ZRUŠENÉ OBŘADY VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ ZA ROK 2020
Z důvodu zhoršující se situace týkající se onemocnění COVID-19 
byly zrušeny i podzimní plánované termíny obřadů vítání občánků 
v našem městě.

Náhradní obřady vítání občánků se budou konat na základě bu-
doucího vývoje situace. 

Blovická matrika stále eviduje všechny nově narozené občánky 
a je připravena v příštím roce vypsat více termínů, aby bylo možné 
i se zpožděním všechny nové občánky města Blovice přivítat. Ro-
diče budou včas informováni. Budeme individuálně zjišťovat zájem 
o účast na tomto slavnostním obřadu i u rodičů, kterým se miminko  

 
 
narodilo již v r. 2019 a nemohlo být z důvodu epidemiologické situace 
na jaře r. 2020 přivítáno.

Jakmile budou obřady obnoveny, budeme včas obecně informo-
vat – v Blovických novinách, na oficiálních stránkách města Blovice. 
Rodiče narozených občánků obdrží osobní dopis.

Děkujeme všem za pochopení a budeme se těšit, že se v příštím 
roce opět budeme moci setkat v obřadní síni MěÚ Blovice. 

Hana Brejchová, 
matrikářka

Eutrofní „černý rybník“ v cihelně patří mezi nejnižší body v lokalitě a je lemován 
řadou vzrostlých stromů. Bude jistě jedním z pilířů klidové zóny v nové cihelně.
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Vážení čtenáři, 
jak jsem psal již v minulém dílu, dnes dokončíme naše pojednání o žá-
bách. Zbývají nám ještě čtyři velmi atraktivní druhy žab, tak pojďme 
na ně.

Jedovaté až dost
Oba druhy kuněk – kuňka obecná Bombinabombina  a kuňka 

žlutobřichá B. variegata  (obr. 1) jsou velmi dobře rozeznatelné žáby. 
Šedé, hnědavé nebo až zelené zbarvení hřbetu s četnými puchýřky 
a pupínky tyto žáby příliš atraktivními nedělají, nicméně aposematické 
(naznačující jedovatost) žlutočerné nebo oranžovočervené zbarvení 
jejich břicha už upoutá jednoznačně. Toto zbarvení v přírodě obvyk-
le znamená pro predátory STOP! V případě kuněk to platí obzvlášť; 
jsou opravdu silně jedovaté. Zvláště při nešetrné manipulaci – nebo 
v případě měření a vážení –pouští hořký bělavý sekret, který pokud se 
dostane do očí, může způsobit i oslepnutí. Mé sliznice jsou po létech 
práce s tímto zajímavým rodem natolik citlivé, že spouští alergickou 
reakci sotva jen kuňky uvidím. 

  
Kuňka žlutobřichá v amplexu z cihelny (vlevo), 

snůška kuňky žlutobřiché (vpravo). Foto: Pavel Vlach, 2012.

Kuňka obecná (ohnivá) žije v nižších polohách, v trvalých zarost-
lých rybníčcích až velkých rybnících, ze kterých se ozývá jemným „hu-
-hu-hu“ (vzpomeňte na pověstnou scénu z filmu Na samotě u lesa: 
„Radime, výš!“). Protože se oba druhy doplňují, kuňka žlutobřichá žije 
spíš ve vyšších polohách, a to v drobných periodických tůňkách (his-
toricky vyšlapávaných zvěří u napajedel), aktuálně tedy v biotopech, 
které nejsou přirozeně vytvářené a značně jich ubývá. Způsobu živo-
ta má přizpůsobené i rozmnožování – nemůže se spolehnout na to, 
že drobná tůňka během 50 dní, kdy se vyvíjí pulci, nevyschne, pro-
to neklade vajíčka najednou, ale v dávkách po cca 50 vajíčkách od 
jara do podzimu. Vajíčka lepí na vodní vegetaci v tůňkách, ve kterých 
žije. Hlas kuňky žlutobřiché je naléhavější, vyšší, spíš rychlejší „hůůů-
-hůůů-hůůů“.

Symboly ochrany přírody

Logicky byly výše uvedené limity překročeny proto, že se jedná 
o téměř bezodtokou nádrž, ve které se hromadí organická hmota (pře-
devším opadané listí za desítky let), která pomalu zetlívá za vysoké 
spotřeby kyslíku. Důsledkem těchto procesů je pak silná vrstva zvod-
nělého bahna, způsobující černou barvu vody. Toto bahno je bohatým 
zdrojem organických živin, jezírko je tedy silně eutrofizované, o čemž 
svědčí bujné porosty okřehku a porosty chrastice rákosovité, které tyto 
živiny čerpají. V žádném případě toto deponované bahno nepřed-
stavuje žádné ekologické nebezpečí nebo zátěž pro podzemní 
nebo povrchové vody v okolí. Není proto důvod tento rybníček 
jakkoliv sanovat. Tuto částku z uvažované přemrštěné ceny za cihel-
nu si může Andrej Červený škrtnout. 

Pavel Vlach, 
člen Rady města Blovice

Osobní dovětek autora příspěvku:
Dnes  jsem  byl  pořídit  pár  fotek,  abych  ukázal  „černý  rybníček“  (ten 
název se mi vlastně moc líbí, navrhuji ho zachovat) těm, kteří jej ne-
znají. Má v sobě ladovskou krásu, jen narazit na vodníka. Přitom jsem 
zalovil síťkou a na první dobrou jsem chytil malého karáska. Jedná se 
o mladého jedince, který se špatně určuje, vše ale nasvědčuje tomu, 
že se bude jednat možná i o karase obecného, druh ryby, který je aktu-
álně uveden v Červené knize jako kriticky ohrožený. Tento druh přesně 
vyhledává podobné na kyslík chudé silně eutrofizované vody (lovíme 
ho při průzkumech například v podobně vypadajících tůních v zátopě 
Lužnice). 

Cihelna  je mocné místo; místo s výskytem mnoha zvláště chráně-
ných druhů živočichů a rostlin, místo, kde se tu a tam prohání vojenská  
technika. Místo, kde mnoho z nás absolvovalo své první rande, kam se 
mládež z  „horních“ Blovic  léta chodila koupat a dala si zde  tajně své 

první pivo, místo, kam se chodilo na  ryby, kde se koupalo ve velkém 
rybníku. Když ale stojíte v podvečer ve stínu ruiny továrního komple-
xu, a vzpomenete si přitom na vše, co  již bylo v minulosti ohledně 
cihelny napsáno, jste schopni vnímat i  jinou tvář cihelny – tajemně 
mystickou, která zřejmě nutí některé lidi psát o ní nepravdy.

Literatura: Fischer, D., 2019. Blovice „cihelna“ – Batrachologický a her-
petologický průzkum. Závěrečná zpráva. Depon. in: archiv Města Blovi-
ce, 16 stran

Pavel Vlach, 
člen Rady města Blovice

Mladý karas z „černého rybníka“ v cihelně
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Nemusím připomínat, že v Blovicích v cihelně je Evropsky významná 
lokalita, ve které je předmětem ochrany právě tento velmi zajímavý druh. 
Žába s kočičíma očima
Ne, nejedná se o romantickou paralelu z nějaké pohádky, blatnice 
skvrnitá Pelobatesfuscus je opravdu žábou, která má jako jediná svis-
lou oční zornici. V Blovicích nežije, protože naše geologické podloží 
vytváří těžké půdy, které blatnice nemá ráda; ráda a často se totiž za-
hrabává do země. Najdeme ji už ale na Nepomucku. Kočičí oči ani 

zahrabávání do země ale není to nejzajímavější na této malé žabce 
dorůstající délky do 7 cm. Překvapivé je, když najdete pulce tohoto 
druhu; je totiž ze všech pulců našich žab největší, když jeho délka 
může přesáhnout až 15 cm!

Zelený stromový křikloun
No a jsme u konce. Chybí už jen rosnička zelená Hylaarborea. Tato 

žabka, aspirující společně s ropuchou zelenou na titul nejkrásnější 
naší žáby, je zajímavá především tím, že žije na stromech. Na jaře 

je z mnoha míst v noci slyšet ohlušující křik rosni-
ček, zesílený silným hrdelním rezonátorem samců. 
Jejich hlas je vlastně nástrojem „hlasových“ bitek 
mezi samci. Nejhlasitější samec většinou přiláká 
nejvíc samic, které se s ním chtějí spářit. Situace 
není ale tak jednoduchá; kolem často sedí tiší sate-
litní samci, kteří si přicházející samice „převezmou“ 
a spáří se s nimi sami. Rosnička klade vajíčka také 
v drobných shlucích na vodní vegetaci, ze kterých 
se líhnou žlutí pulci s vysokým ploutevním lemem.

Rosnička je ohrožena především regulacemi 
toků spojenými s likvidací přilehlých zarostlých 
mokřin a tůní, likvidací příbřežní vegetace a také 
intenzivním hospodařením na rybnících, protože 
nadměrná eutrofizace vod pulce rosničky zabíjí. 
U nás se v posledních letech ozývá pár jedinců na 
Poplužáku i Tampáku. 

Jak řekli, tak udělali! Dnešním dílem se nám po-
dařilo ukončit povídání o žábách, ale pozor, ještě tu 
máme čolky a mloky. A s těmi přijdu za rovný měsíc.

Pavel Vlach

Blatnice skvrnitá z Bochova. Foto: Pavel Vlach, 2010. Rosnička zelená z Tábora. Foto: Pavel Vlach, 2010.
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ADVENT KLEPE NA DVEŘE
Vážení a milí příznivci Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., v den 
uzávěrky (12. 11.) tohoto čísla je otevření muzea návštěvníkům bohužel 
ještě nedohlednu. Akce jsme nuceni rušit, nebo přinejlepším odkládat. 
Mrzí nás to, ale o to víc se těšíme, až se brány zámku na Hradišti opět 
otevřou. Protože život na zámku neustal, zpravím vás alespoň o tom, co 
se právě děje uvnitř a v nejbližším okolí.

Těm z vás, kteří chodí okolo zámku jistě neuniklo, že byla zahájena 
další etapa prací v rámci projektu zpřístupnění východních sklepů veřej-
nosti. V současné době se upravuje vchod do zamýšlené stálé arche-
ologické expozice, která bude instalovaná do rekonstruovaných sklepů, 
nejstarší dochované části zámku. První komentované prohlídky zámec-
kého sklepení se měly konat během Adventního trhu, tedy 5. 12. 2020. 
Vzhledem k platným vládním omezením jsme se však rozhodli, že letošní 
trh raději zrušíme. Ale nebojte, na jaře vám snad již budeme moci sklepy 
ukázat.

Na jaře, doufejme, také opět navážeme na přednáškový cyklus Zá-
mek a panství Hradiště, a to mimo jiné přednáškou, původně plánovanou 
na 24. 11., Osudy zámku Hradiště po roce 1945. Rovněž pro Papírovou 
sobotu najdeme vhodný jarní termín. V sobotu 21. 11. ale neproběhne.

V uplynulých dnech jsme intenzivně pracovali na čerstvě dokončené 
výstavě Království hraček ze Skašova. Ve spolupráci s panem Bran-
dem, posledním skašovským hračkářem, jsme zmapovali historii tohoto 
tradičního řemesla a po několika letech oprášili náš sbírkový fond. Něko-
lik skašovských hraček je k vidění v naší stálé národopisné expozici. Co 
však u nás návštěvník ještě neměl možnost spatřit, je unikátní skašovský 
betlém, jeden z nejmladších přírůstků našich sbírek. Chybět samozřej-
mě nesmí ani typické figurky jako jsou panenky s máselnicí, s mimin-
kem, v kroji, koníčci, husaři, vojáčci, povozy, zvířátka a další. Na všechny 
„zpytovače“ svědomí pak čeká Mikuláš s čertem a andělem. Brrrr!

Součástí výstavy je tvořivá dílna pro všechny kreativce, kteří si budou 
chtít vyrobit něco na památku. Profesionální povaleči mohou naopak  

 
ulehnout do oblíbeného koutku, pracovně nazvaného „pelíšek“, a jen se 
tak kochat tou krásou všude kolem. O to nám jde totiž především – abys-
te se u nás na chvíli zastavili, zapomněli na všechno, co dnešní doba 
přináší, vrátili se do svého bezstarostného dětství a zavzpomínali na to, 
jak vám bylo krásně, když jste jako malí usedli ke stolu a začali psát 
dopis Ježíškovi a pak s malou dušičkou v těle napjatě očekávali, jestli 
vám splní všechna přání. 

Výstava potrvá do 27. 2. 2021. Pevně věřím, že si ji všichni zájemci 
stihnou prohlédnout naživo. Pro jistotu ale chystáme i její online verzi, 
kterou vám zpřístupníme na našich webových stránkách v rubrice Mu-
zeum z domova… Na audienci ve virtuálním království skašovských 
hraček tak můžete třeba v pyžamu. 

A propos, když jsme u toho, připomínáme, že tuto rubriku neustále 
plníme čerstvými aktualitami, zajímavými příspěvky, rozmanitými krato-
chvílemi nebo nápady na hry s dětmi, proto nás nezapomeňte sledovat! 
Novinkami jsou například čtení Podzim v zámeckém parku, pracovní list 
k našim státním symbolům ke Dni krajů, připomenutí osobnosti Jaro-
slava Kursy, autora návrhu čsl. státní vlajky, nebo virtuální část výstavy 
Proměny zámku Hradiště. Vaší pozornosti vřele doporučuji také odkaz 
na online aktivity všech členů Asociace muzeí a galerií ČR. 

Naši milí, neztrácejme hlavu a těšme se z maličkostí, které nás ob-
klopují. Někdy jsou velmi dobře skryté a je obtížné je vidět, ale pořád 
existují. A to je důležité. Ano, letošní Advent a Vánoce nebudou takové, 
jaké je známe, přesto věřím, že i v tomto roce budeme natěšeně odpo-
čítávat dny do Vánoc, že se i v tomto roce Ježíšek narodí, že si i v tomto 
roce najdeme způsob, jak se o svátcích spojit se svými nejbližšími a že 
možná právě v tomto roce si budeme blíž, než kdy jindy. 

Mgr. Tereza Pelcrová
Muzejní pedagog a PR

Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

KALENDÁRIUM AKCÍ:

19. 11. 2020–27. 2. 2021
výstava Království hraček ze Skašova

21. 11., 10–15 hodin
Papírová sobota – tradiční modelářský den  
– ZRUŠENO

24. 11. od 17 hodin 
přednáška Osudy zámku Hradiště po roce 1945  
– ODLOŽENO

5. 12., 9–15 hodin – Adventní trh v zámeckém parku
a exkluzivní komentované prohlídky 
nově zrekonstruovaných východních sklepů  
– ZRUŠENO

15. 12., od 16 hodin
adventní čtení z knihy Dětství v zámeckém parku

19. 12., od 16 hodin
Koleda, koleda, Štěpáne – koncert ZUŠ Blovice
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PRŮVODCE ADVENTEM
Kdyby bylo muzeum otevřené, každé všední 
dopoledne by zámek ožil dětskými návštěv-
níky. Právě by totiž probíhal každoroční 
Advent na Hradišti, velmi oblíbený a hojně 
navštěvovaný program, zahrnující prohlíd-
ku vánočně vyzdobeného zámku, povídání 
o zvycích a tradicích, zakončený tvořivou 
dílnou a zpěvem koled v zámecké kapli. 
Letos si spolu s dětmi bohužel program 
neužijeme. Rádi bychom ale alespoň touto 
cestou připomenuli významné dny doby ad-
ventní a zvyky a tradice, které se k nim váží.    

Zavoněla u vás doma na stole minulý 
týden husa? Připili jste si svatomartin-
ským vínem? Už vyhlížíte první sněhové 
vločky? Kromě Dne válečných veteránů, 
spíše anglosaského svátku, připadá na 
11. listopad v našich zeměpisných šířkách 
známější svátek sv. Martina. Tento biskup 
z francouzského města Tours žil ve 4. sto-
letí. Jeho skromnost a velkorysost dokládá 
jedna z legend: Když se ještě coby voják 
galské armády vracel jednoho mrazivého 
rána do vojenského tábora, uviděl u brány 
polonahého žebráka. Neměl u sebe nic než 
svůj důstojnický plášť. Rozetnul ho mečem 
a žebrákovi polovinu daroval. Následující 
noc se mu zjevil Ježíš, oděný v Martinově 
plášti. Zmíněné husy prý pro změnu pyka-
jí v pekáči proto, že svým kejháním rušily 
husy Martinova kázání.

Zanedlouho, 25. 11., oslavíme svá-
tek sv. Kateřiny. Tato světice vynikala již 
od mládí krásou, vzdělaností a mravními 
ctnostmi. Dokázala si prý obhájit křesťan-
skou víru před padesáti předními egypt-
skými učenci 3. století. Poté byla Kateřina 
na rozkaz císaře uvězněna a když odmítla 
jeho ruku, byla odsouzena ke smrti umu-
čením. Císař nechat zkonstruovat speciální 
kolo, které ji měla roztrhat zaživa. Jelikož 
však do kola uhodil blesk, kolo se rozpadlo 
a Kateřině byla nakonec sťata hlava. Proto 
bývá zobrazována s dřevěným kolem a me-
čem. Jejím velkým ctitelem byl Karel IV. Je 
patronkou univerzit, filozofů, ošetřovatelek 
a umírajících. Jedno z přísloví praví: Svatá 

Kateřina  pověsila  dudy  do  komína. Odka-
zuje na fakt, že v tento den se konávaly po-

slední zábavy před Adventem, tedy dobou 
ztišení a rozjímání.
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KVÍZ

Dnes jedna adventní otázka:
Komu je zasvěcena zámecká kaple, jejíž dnešní podobu si objednal 
u neznámého architekta hrabě Hanuš Krakovský z Kolovrat v roce 
1858?
A) sv. Ondřeji
B) sv. Petru
C) sv. Vilému
Správnou odpověď najdete v příštím vydání.
Správná odpověď z minulého čísla: Ve sbírkovém fondu MJPB je 
aktuálně 38.230 sbírkových předmětů. Přesvědčit se můžete v CES 
(Centrální evidenci sbírek). Správná odpověď je tedy B.

Za „klíčníka“ Adventu bývá označován 
sv. Ondřej, mj. hlavní patron naší zámec-
ké kaple. Pod jeho ochranu se také utíkaly 
nezadané, avšak vdavekchtivé zamilované 
dívky. 30. listopad byl kdysi dávno spojen 
s pohanským věštěním budoucnosti. Dívky 
se večer scházely, aby točily na slaměných 
ošatkách šátky a říkaly: „Milý svatý Ondřeji, 
prosím Tebe potají, aby se mi ve snu zjevil 
ten,  který  je  mi  za  muže  usouzen.“ Které 
šátek z ošatky vypadl, ta se měla do roka 
vdát. Věštilo se také pomocí hrnečků, pod 
nimiž byly umístěny různé předměty: chleba 
– symbol bohatství, hřeben – symbol nemo-
ci, prsten – symbol svatby, hlína – symbol 
smrti. Ondřej pocházel z Galileje a stal se 
jedním z prvních učedníků Ježíše Krista. 
Jeho atributem je kříž ve tvaru X, na kterém 
byl umučen. Legenda praví, že se necítil být 
hoden stejného kříže, na kterém zemřel Je-
žíš, a proto požádal své katy, aby mu kříž 
změnili. Pranostika spojená se sv. Ondřejem 
říká, že když na Ondřeje sněží, sníh dlouho 
leží. Tak se letos nechme překvapit.

4. prosince většina z nás spěchá natrhat 
si větvičky třešně, tzv. barborky, a těší se, 
že mu ozdobí štědrovečerní stůl rozkvetlými 
květy. Svatá Barbora žila v 3. století v rodi-
ně bohatého kupce, pohana, který odsuzoval 
tehdy zakázanou křesťanskou víru. Aby svoji 
dceru ukryl před tímto „nebezpečím“, uvěznil 
ji do věže. Z té se jí ale podařilo uniknout, za 
což byla vlastním otcem sťata. Naši předko-
vé věřili, že v předvečer svátku sv. Barbory 
spustí sv. Petr z nebe žebříky, po kterých 
sestoupí na zem barborky, bíle oděné dívky 
se zahaleným obličejem, jež obcházejí děti 
a vyptávají se jich, jestli byly hodné a modlí 
se. Při návštěvě domu odříkávaly barborky 
„mulisi, mulisi“, což je zkomolenina výzvy 
„modli se, modli se!“

Dnešní děti spíš vyhlížejí 5. prosince, kdy 
se ve večerních ulicích měst a obcí objevují 
postavičky Mikulášů, čertů a andělů. Svátek 
sv. Mikuláše připadá až na 6. prosince a při-
pomíná velmi štědrého a laskavého biskupa, 
který se narodil na území dnešního Turecka. 
K tomuto světci se váže mnoho legend. Jed-
na z nejznámějších vypráví o třech dcerách 
zadluženého kupce, kterým házel sv. Miku-
láš po dobu tři nocí do oken měšec s penězi, 
čímž je zachránil od prodání do nevěstince. 

Sv. Mikuláš je patronem šťastného manžel-
ství, dětí, námořníků, pekařů, lihovarníků 
a obchodníků. Už víte, jakou písničku letos 
Mikuláši, čertovi a andělovi zazpíváte?

Poslední velkou světicí Adventu je 
sv. Lucie, kterou si připomínáme 13. pro-
since. Oslava tohoto svátku má v různých 
evropských zemích různou podobu. U nás 
bývaly „lucky“ obávanými bytostmi, které 
kontrolovaly, jestli děti nemlsají v době ad-
ventního půstu, jestli má panímáma před 
svátky uklizeno ve světnici a jestli má hos-
podář v pořádku grunt s dobytkem. Pokud 
zjistily, že není vše tak, jak má být, rozpá-
raly dětem bříško, hospodyňkám obrátily 
domácnost vzhůru nohama a hospodáře 
honily po dvorku a píchaly do něj vařečkou. 
Zároveň však byly žádanou návštěvou, pro-
tože když stavení označily třemi křížky nad 
vchodem, bylo chráněno před zlými silami 
a čarodějnicemi. V severských zemích je 
tento svátek oslavován jako svátek světla. 
Světlo – latinsky lux (Lucie) symbolizuje 
brzký příchod Spasitele. V tento den se 
konají v ulicích měst a v kostelích průvody 
mladých dívek v bílých šatech. První má na 
hlavně věnec s hořícími svícemi. V nedale-
kém Bavorsku pro změnu každoročně dě-
kují v tento den sv. Lucii za záchranu před 
někdejšími záplavami. Děti pouští po kdysi 

rozvodněné řece zapálené svíčky a věří, že 
doplují až k nohám světice.

Přejeme vám krásný Advent plný kouzel-
ných okamžiků!

Mgr. Tereza Pelcrová
Muzejní pedagog a PR
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VOLBY DO ZASTUPITELSTEV OBCÍ 
V LISTOPADU 1990

Porevoluční politický vývoj v Blovicích byl 
zásadně ovlivněn dialogem mezi vedením 
města a zástupci Občanského fóra. Klíčo-
vým bodem při jejich jednání byla dohoda 
o rezignaci části poslanců Městského ná-
rodního výboru, která proběhla 8. března 
1990 na plenárním zasedání Městského 
národního výboru v blovické sokolovně. 
Na uvolněná místa byli zvoleni noví po-
slanci ze zástupců Občanského fóra. Do-
šlo k obměně devíti poslanců, což před-
stavovalo přibližně 20 % z jejich celkového 
počtu. Klíčová však byla účast zástupců 
Občanského fóra ve vedení města. Čtyři 
z nově zvolených poslanců získali místo 
v radě Městského národního výboru. 

Po parlamentních volbách v červnu 
1990 se v listopadu téhož roku uskuteč-
nily i volby do zastupitelstev obcí. Volby 
se konaly podle zákona č. 368/1990 Sb.

České národní rady z 5. září 1990. Podle 
zákona byl radou města Blovice stanoven 
počet členů budoucího zastupitelstva na 
21 zastupitelů.

Před samotnými volbami probíhala vo-
lební kampaň. Jednotlivé strany a hnutí 
promlouvaly k občanům pomocí předvo-
lebních schůzí, plakátů a výstupů v měst-
ském rozhlase. V Blovicích kandidovaly 
celkem čtyři politické subjekty. Jednalo se 
o Československou stranu lidovou (ČSL), 
Komunistickou stranu Československa 
(KSČS), Občanské fórum (OF) a Národně 
sociální stranu (NSS). 

Volby se konaly 24. listopadu 1990 
v době od 8.00 do 20.00. Z celkového 
počtu 2 664 zapsaných občanů odevzda-
lo volební obálku celkem 2 275. Volební 
účast tak byla 85,5 %. Pro srovnání ve vol-
bách do zastupitelstev obcí v roce 2018 
byla volební účast v Blovicích 55,72 %. 
Volby skončily v tomto pořadí: Občanské 
fórum (18 256 hlasů, 55,7 %, 12 mandátů), 
Československá strana lidová (6 144 hla-
sů, 18,8 %, 4 mandáty), Národně sociál-
ní strana (4 599 hlasů, 14 %, 3 mandáty) 
a Komunistická strana Československa 
(3 722 hlasů, 11,3 %, 2 mandáty).

Ustavující zasedání městského zastu-
pitelstva se konalo ve čtvrtek 6. prosince 
1990 v 17.30 v blovické sokolovně. Staros-

tou byl zvolen ve veřejném hlasování Ja-
roslav Kratochvíl (OF). Zástupcem staros-
ty se stal Josef Vaník (ČSL). V tajné volbě 
byli následně zvoleni členové městské 
rady doc. Emil Koutský (OF), Milan Na-
vrátil (OF), Zdeněk Sviták (OF), Ing. Karel 
Škrábek (NSS) a Miloslav Pilz (OF). 

Další členové městského zastupitel-
stva byli Jana Alexyová (OF), Ing. Jaro-
slav Průcha (OF), František Bočan (OF), 
Miroslav Sýkora (OF), Ing. Miloš Seidl 
(OF), Jiří Pondělík (OF), Ing. Zdeněk Mu-
kenšnábl (OF), Ivana Hrubá (KSČS), Vla-
dimír Kopal (KSČS), Josef Sladký (ČSL), 
Vladimír Pavel (ČSL), Jaroslav Mašek 
(ČSL), Jiří Sýkora (NSS) a MVDr. Jiří Žá-
ček (NSS).

Mgr. Michal Červenka, 
vedoucí Oddělení historie 

a společenských věd

Použitá literatura a prameny:
Státní okresní archiv Plzeň-jih se sídlem v Blovi-
cích, kronika obce Blovice, 1990–1997, str. 61–79
Zpravodaj města Blovic, Blovice, číslo 7 a 8, listo-
pad a prosinec, 1990
Volby do zastupitelstev obcí 1990 a 2018, dostupné 
z (https://www.volby.cz)

BLOVICKÉ OSOBNOSTI 
– AUGUSTA ROZSYPALOVÁ
Augusta Rozsypalová se narodila 19. února 
1857 v Jirkově u Chomutova jako nejstar-
ší dítě právníka Josefa Rozsypala, rodáka 
z Prahy. Rodina se několikrát stěhovala, 
až se nakonec usadila v Lounech. Ze čtyř 
sourozenců se dospělosti dožili ještě sestra 
Marie a bratr František. Nejmladší Kateřina 
žila jen několik měsíců. Dětství malé Au-
gusty nelze považovat za její nejšťastnější 
období. V jejích deseti letech zemřela mat-
ka Marie a později také otec. Starost o tři 
sirotky převzal strýc z matčiny strany s vý-
jimkou malé Marie, která začala žít v rodině 
Maxantových jako společnice jejich stejně 
staré dcery Anny. Maxantovi se pro Augus-
tu stali náhradní rodinou a vždy se k nim 
obracela v těžkých životních situacích.

Sirotčí peníze nevydržely dlouho a ne-
mocný strýc brzy zemřel. Augusta skončila 
na rok u dalšího příbuzného v Ústí nad La-
bem. Ten se však oženil a pro čtrnáctiletou 
dívku už v jeho domácnosti nebylo místo. 
Proto ji Maxantovi poslali ke svým příbuz-
ným Šalamounovým do Prahy, aby zde 
pomáhala v domácnosti a studovala. Od 
dětství totiž projevovala dívka talent a in-
teligenci. Německy se naučila od matky, 
české Němky, a díky častému stěhování 
navštěvovala české i německé školy. 

Po intermezzu v Praze přešla pak do 
Kutné Hory, kde pokračovala ve svých 
pedagogických studiích na zdejším učitel-
ském ústavu. Zároveň však vstoupila jako 
novicka do kutnohorského kláštera. Víra 
provázela Augustu Rozsypalovou od dět-
ství díky náboženskému zápalu její matky. 
Přijala nové jméno Marie Anna na památ-
ku Marie Anny Savojské, manželky císaře 
Ferdinanda V., která jí velkoryse udělila sti-
pendium 400 zlatých na dokončení studia. 
Stalo se tak v roce 1880, kdy maturovala 
v Hradci Králové. 

Její klášterní pobyt se však již předtím 
chýlil ke konci. Další novicka onemocněla 
tuberkulózou před složením slibu a stala 
se tak pro řád svaté Voršily nezpůsobilou, 
protože církev přijímala za členky řádu 
odpovědnost v případě nemoci nebo stáří 
a nevhodné adeptky vylučovala. Augusta 
se jí zastala a klášter opustila také. V poz-
dějších letech se s jeho vedením usmířila 
a podporovala je. O faktu, že myslela své 
řeholní povolání vážně, svědčí i její poz-
dější náboženské zanícení při odporu proti 
uzákonění legálního potratu na začátku 
20. let 20. století a strohý způsob života. 

Na začátku 80. let 19. století nastu-
puje a získává definitivu jako industriální 
učitelka v Blovicích, kde prožije s krátkou 
přestávkou dalších 31 let. Na začátku 

20. století totiž strávila pro svůj nevšední 
vychovatelský a pedagogický talent 6 a půl 
roku na soukromém učitelském ústavu 

Fotografie Augusty Rozsypalové.  
(Archiv Muzea jižního Plzeňska v Blovicích)
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Eugenum v Kladně. Nadále si zároveň 
zvyšovala kvalifikaci. V roce 1881 absol-
vovala roční kurs při C. k. českém státním 
reálném gymnasiu v Plzni a v roce 1909 
pak frekventační kurs v oboru gramaticko-
-historickém, pořádaný Jednotou učitelek 
v Čechách. 

V době svého působení v Blovicích ne-
zapomněla ani na svou náhradní rodinu 
Maxantových, kteří se mezitím přesunuli 
do Českého Krumlova, kde s nimi často 
trávila jako mladá učitelka prázdniny. Pro 
toto povolání se nakonec rozhodla i její 
sestra Marie. Po smrti živitele rodiny pana 
Maxanta působila jeho manželka několik 
desítek let jako správkyně kuchyně u Be-
nediktinů na Břevnově. Zde ji Augusta, 
její sestra Marie a vlastní dcera Anna 
pak často navštěvovaly a trávily svůj čas 
v Praze. Augusta našla dokonce na břev-
novském hřbitově i místo svého poslední-
ho odpočinku.

Neupínala se ale jen na svou náhradní 
rodinu. V Blovicích se stala velmi známou 
a oblíbenou osobností. Založila místní 
organizaci katolických dívek a žen Dru-
žiny blahoslavené Anežky české a při ní 
knihovnu. Její žačky ji v neděli navštěvo-
valy a věnovaly se rozhovorům, recitaci, 
zpěvu nebo ochotnickému divadlu. Tato 
kapitola jejího života se definitivně uza-
vřela v roce 1912. Reformou blovického 
školství zaniká totiž Augustino učitelské 
místo. Proto odchází vyučovat do Plzně, 
kde tráví dobu první světové války a kde 

ukončí i svou pedagogickou kariéru. Vznik 
československé republiky jí však přinesl 
nové možnosti. V roce 1920 byla zvolena 
poslankyní za Československou stranu li-
dovou. V parlamentní lavici strávila poté 
dalších 5 let. Jako konzervativní katolička 
bojovala proti potratovému a rozvodové-
mu zákonu, za křesťanský základ školství, 
ale prosazovala současně i zlepšení po-
stavení žen ve společnosti. V roce 1921 
se jí například podařilo uzavřít „Dohodu 
o pracovních a mzdových poměrech slu-
žebných“. Jako členka výboru Masarykovy 
ligy proti tuberkulóze pomáhala v boji proti 
tehdy špatně léčitelné a velmi rozšířené 
chorobě. 

Už v době své pedagogické činnosti 
se angažovala v křesťansko-sociálním 
hnutí. Svými řečnickými projevy oboha-
covala valné hromady Ústředí katolického 
studentstva a dalších katolických spolků. 
Na její popud vznikla i dívčí sekce této 
organizace. Její snahy vyvrcholily v roce 
1919, kdy se stala předsedkyní Svazu ka-
tolických žen a dívek v Čechách. Pro svaz 
také redigovala od roku 1920 časopis 
„Žena“, periodikum této organizace. 

Literární edici organizace „Knihovna 
Svazu katolických žen a dívek v Čechách“ 
obohatila i svým vlastním dílem. Jako 
členka směru zvaného Katolická moderna 
se na začátku 20. století projevila jako na-
daná básnířka už v časopise „Nový život“. 
Přispívala i do Časopisu učitelek, různých 
revue a sborníků svými vychovatelskými 

i pedagogickými texty. V roce 1916 vydala 
vlastním nákladem sborníček „Dívčí poe-
zie“. Výtěžek z jejích básní byl určen pro 
fond válečných invalidů. O šest let později 
vyšla i její próza „Životem ve světle víry.“ 
V roce 1923 se do rukou čtenářů dostaly 
„Květy a kvítka z luhů betlémských“, obsa-
hující její vlastní básně, básnické překlady 
jiných autorů a vánoční úvahy, zachycující 
významné momenty adventu a Vánoc. 

Životní pouť nadané učitelky, političky, 
prozaičky a básnířky se po krátké nemoci 
uzavřela v listopadu 1925. V parlament-
ních volbách v roce 1925 získala ještě 
senátorské křeslo, ale zemřela dříve, než 
mohla do horní komory nastoupit. 

Mgr. Jaroslava Smetanová, Oddělení 
historie a společenských věd

Zdroje: 
Dlouhá, Běla: Vůdkyně. Život a dílo Augusty Roz-
sypalové. Praha 1938.
Augusta Rozsypalová. https://cs.wikipedia.org/
wiki/Augusta_Rozsypalov%C3%A1. Citováno dne 
6. 11. 2020. 
Augusta Rozsypalová. Oficiální stránky města 
Blovice. https://www.blovice-mesto.cz/mesto/ro-
daci-a-vyznamne-osobnosti-blovic/augusta-roz-
sypalova-1857-1925-2070cs.html. Citováno dne 
6. 11. 2020.

Augusta Rozsypalová se svými žákyněmi. (Archiv Muzea jižního Plzeňska v Blovicích) 
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Vážení čtenáři, 
další měsíc v této nelehké době uplynul a my 
zde máme listopadové číslo Blovických novin. 
Sice bych Vám velice rád řekl příznivé infor-
mace ohledně konání rozmanitých kulturních 
akcí, ale v době uzávěrky tohoto čísla novin se 
nic nezměnilo. Stále máme prostory Lidového 
domu pro veřejnost uzavřeny a postupně se 
snažíme hledat náhradní termíny pro zrušené 
akce.
Přesun termínů se samozřejmě týká podzim-
ního tanečního kurzu, který odstartoval v pá-
tek 18. září a celkem jsme stačili zrealizovat 
tři taneční lekce. Zbylé pokračování musíme 
z důvodu trvání nouzového stavu a nejistého 
výhledu do konce letošního roku přesunout na 
první třetinu roku 2021. Přesné termíny jednot-
livých lekcí Vám sdělíme dle aktuálního vývoje 
situace.
Další přesunutou akcí je divadelní představení 
„Velké lásky v malém hotelu“, které se mělo 
konat v neděli 8. listopadu. Nový termín je sta-
novený na úterý 19. ledna 2021 od 19 hodin. 

Lístky zakoupené v online předprodeji zůstá-
vají v platnosti. 
Důležitou informací je i konání tradičního zpí-
vání koled s Českým rozhlasem, které se 
i přes nepřízeň doby uskuteční improvizova-
nou formou živého vysílání. My všichni si tak 
budeme moci alespoň doma koledy zazpívat 
společně s ostatními, i když ochuzeni o vánoč-
ní atmosféru našeho náměstí. O pamětní listy 
nikdo z Vás nepřijde, vše bude probíhat online 
formou. Bližší informace budeme v návaznosti 
na hlavního organizátora akce zveřejňovat do-
stupnými informačními kanály.
Pevně věřím, že se situace brzy zlepší a my 
Vás budeme moci informovat o nových termí-
nech přesunutých akcí i těch nově napláno-
vaných! Jako vždy budeme všechny aktuality 
zveřejňovat na našich webových stránkách, 
Facebooku a Instagramu.
Všem předem velice děkuji za pochopení.

Václav Podroužek
ředitel MKS Lidový dům Blovice

KULTURNÍ PŘEHLED

Podzimní taneční kurz 
– přesun na první třetinu roku 2021

Velké lásky v malém hotelu 
– přesun na 19. 1. 2021

Zpívání koled – online živý přenos

Bližší informace o dalších 
plánovaných akcích naleznete na:
 Webu – www.lidovydumblovice.cz 
 Facebooku –  
www.facebook.com/ldblovice 
 Instagramu –  
www.instagram.com/ldblovice 
 Telefon – 371 522 236
 Email – info@ldblovice.cz 

Informace z Lidového domu

O naší knihovně
Městská knihovna Blovice je veřejnou kni-
hovnou pro obyvatele města i přilehlých obcí. 
Je knihovnou pověřenou regionálními funk-
cemi pro okolních 26 vesnických knihoven 
a pro Městskou knihovnu Spálené Poříčí. 

V knihovně máme ve fondu 29 548 svaz-
ků knih, také 3 677 brožur a odebíráme 25 ti-
tulů časopisů. Každým rokem nakoupíme 
kolem 1 500 nových knih. Při nákupu vychá-
zíme z požadavků našich čtenářů, aby u nás 
nacházeli vždy to, co chtějí číst. Je jich totiž 
přes 600 a mají nejrůznější přání. Těší nás, 
že skoro polovina z nich jsou děti do 15 let. 
Všichni dohromady si půjčili 31 746 svazků 
knih a časopisů. Našimi dveřmi projde za 
rok více než 10 000 návštěvníků, včetně 
těch, kteří navštívili pořádané akce, nebo 
přijdou využít veřejný internet. Počet čtenářů 
tvoří více než 15 % z celkového počtu oby-
vatel Blovic. Více čtou ženy než muži.

K našim běžným službám patří odborná 
pomoc při výběru knih a zodpovídání dotazů 
faktografického a bibliografického charakte-
ru. Čtenáři mohou využívat On-line katalog 
knih, brožur a časopisů. V této databázi, 
vystavené také na webových stránkách 
knihovny, lze najít všechny knihy, časopisy 
a brožury. Oblíbenou službou mezi čtenáři 
je rezervace knih, kterou si mohou čtenáři 
provádět přímo v knihovně nebo přes online 
katalog na našem webu z domova. O tuto 
službu je velký zájem a patří k nejvyužíva-
nějším službám. 

Již deset let sídlí městská knihovna 
v nových prostorách opraveného Lidového 
domu, díky těmto prostorám jsme mohli za-
čít ve větší míře pořádat kulturní i vzdělávací 
akce pro veřejnost i pro školy nejen z naše-
ho města, ale i z okolí. V průměru jich ročně 
uspořádáme 80. Mezi oblíbené patří paso-

vání na čtenáře, pohádkové čtení, besedy 
se spisovateli, cestovatelské besedy a be-
sedy o přírodě a zvířatech, které pořádáme 
ve spolupráci se zaměstnanci ZOO Plzeň. 

Služby pro knihovny v okolí jsou knihov-
níky hodně využívány. Některé knihovny si 
nakupují vlastní knihy, ale všem rozvážíme 
soubory knih. Někam víc, někde stačí méně. 
Děláme je na míru každé knihovně, každá 
má své čtenáře, kterým je třeba vyhovět. 
Úroveň knihoven se vždy odráží od osoby 
knihovníka, a tak máme knihovny úžasné, 
a také takové, kde se moc nepůjčuje. Mezi 
ty úžasné patří Městská knihovna Spálené 
Poříčí, která se v roce 2018 přestěhovala do 
nově postavené budovy, šité na míru knihov-
ně. Díky těmto prostorám začala pořádat 
mnoho akcí, jak pro veřejnost, tak hlavně 
pro zdejší základní školu. Velice úspěšně 
spolupracuje s pedagogy, kteří hojně využí-
vají knihovnu při běžné výuce jak na prvním, 
tak i na druhém stupni. Další velice úspěšná 
knihovna je Místní knihovna Milínov, kde se 
paní knihovnici podařilo z knihovny vybudo-
vat místo k aktivnímu setkávání dětí i dospě-
lých. Do Místní knihovny Číčov se díky paní 
knihovnici vrátily děti nejen si půjčovat knihy, 
ale trávit i svůj volný čas. Krásnou a aktivní 
mají knihovnu v Nezvěsticích. Ve šťáhlavic-
ké knihovně jsou oblíbené literární večery, 
zajišťované samotnou paní knihovnicí. Ak-
tivní je také knihovna v Hradišťské Lhotce, 
kde je jen 56 obyvatel, ale do knihovny cho-
dí každý druhý. Snažíme se, aby knihovníci 
u nás našli vždycky radu a pomoc. Letos se 
bez toho neobešly knihovny ve Šťáhlavech 
a ve Chválenicích, nová knihovnice je i v Ne-
zvěsticích. A tak nám všem přejeme hodně 
spokojených čtenářů.

pracovnice knihovny
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INFORMACE Z KNIHOVNY

Městská knihovna informuje nejen své čtenáře, že od pátku 23. října, 
je jako ostatní knihovny v celé České republice do odvolání, uzavřena veřejnosti. 
Všechny půjčené knihy, jsou automaticky prodlouženy, bez poplatků z prodlení, 

až do doby, kdy se knihovny opět otevřou. Děkujeme za pochopení. 

Městská knihovna Spálené PoříčíMěstská knihovna Spálené Poříčí

Městská knihovna BloviceMěstská knihovna Blovice
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NENÍ PODZIM JAKO PODZIM
Přesně před rokem vznikal článek o tom, jak pestrý podzim vlád-
ne na Gymnáziu Blovice. Pro naše žáky byla tehdy připravena řada 
exkurzí, přednášek či divadelních představení. Připravovali jsme se 
také na den otevřených dveří. 

Rok se s rokem sešel a vše je jinak. Za nevídaný luxus dnes mů-
žeme považovat nejen společné exkurze, ale i úplně běžné školní dny.

Distanční výuka - slovní spojení, které před rokem téměř nikdo 
neznal, je dnes dennodenně skloňováno. Bylo to také jedno z hlav-
ních témat, kterému jsme se věnovali od prvních dní nového školního 
roku. Pro naše učitele bylo naplánováno několik školení na aplikaci 
Google Classroom a Google Meet. Zjišťovali jsme také technické 
možnosti našich žáků pro online výuku a pomáhali jsme s řešením 
technických problémů. Učitelé IVT učili žáky pracovat v prostředí 
Gmailu i Google Classroom. Vedení gymnázia prakticky ze dne na 
den tvořilo nové rozvrhy pro online hodiny. A výsledek? Od prvního 
dne distanční výuky všichni naši učitelé vyučují online a „docházka“ 
našich žáků je mnohdy 100%. Speciální online rozvrhy vycháze-
jí z doporučení Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy, žáci 
nižšího gymnázia tak mají průměrně 3 hodiny denně, starší ročníky 
o hodinu více. Kromě toho žáci pracují v jimi zvoleném čase na za-
daných úkolech. Kombinace těchto forem výuky je vcelku efektivní, 
každodenní školní docházku však nahradit nemůže.

Distanční výuka je v současné době povinná, což s sebou přináší 
nové podoby omluvenek. A některé z nich nás skutečně pobavily, 
posuďte sami.

Mladší brácha mně schoval lísteček s tím kódem. 
Omluvte mě, prosím, ze včerejší angličtiny. Čekal jsem v ma-

tice, přišlo mně tedy divné, že jsem tam sám, ale než mně to 
došlo, byl konec hodiny.

Omluvte mě ze včerejší výuky. Bobři přehryzali strom, ten 
spadl na dráty elektrického vedení, což způsobilo výpadek 
elektřiny v celé naší čtvrti.

Originalita nás baví, ale co si budeme povídat, moc se těšíme, až 
se nám do omluvných listů vrátí „zpoždění vlaku“ a „zaspal“. Do té 
doby přejeme nejen našim žákům dobré připojení a pevné zdraví!

CENA ŽÁKŮ GYMNÁZIA BLOVICE
V minulém čísle Blovických novin jsme Vás informovali o projektu 
„Cena Ď“ a přinesli jsme Vám rozhovor s Evou Tupou, která byla jednou 
z oceněných. Cena žáků Gymnázia Blovice byla udělena Andree Kol-
manové, zakladatelce Víceúčelového zařízení a útulku pro psy Borovno. 
Členové a členky Čtenářského klubu Gymnázia Blovice připravili i pro ni 
několik otázek. Velmi nás potěšilo, že paní Kolmanová našla ve svém 
nabitém programu čas na jejich zodpovězení, a mohl tak vzniknout tento 
zajímavý rozhovor. 
Kdy a proč Vás napadlo založit útulek pro psy? A proč právě v Bo-
rovně?
První nápad přišel někdy kolem roku 2010. Ve Spáleném Poříčí a oko-
lí se pořád řešil problém s toulavými a opuštěnými psy, kteří dočasně 
nacházeli azyl v Záchranné stanici živočichů. Ta však není uzpůsobena 
pro pobyt zájmových zvířat, ale pouze těch volně žijících. Navíc pejsci 
svým štěkáním rušili obyvatele městečka. Při jedné schůzi Českého sva-
zu ochránců přírody si starosta města posteskl, že by byl moc rád, kdyby 
se tohoto úkolu někdo zhostil. Na Plzni-jihu prostě podobné zařízení chy-
bělo. Mně končila mateřská dovolená a přemýšlela jsem o své další práci 
a poslání. Odmalička miluju psy a činnost s nimi, takže bylo rozhodnuto. 

Proč v Borovně? To byla už jen náhoda – vybírali jsme objekt, kte-
rý by byl pro tento záměr nejvhodnější. Nechtěli jsme stavět na zelené 
louce. Jednak kvůli „ukrajování“ přírody, také kvůli chybějícím inženýr-
ským sítím, a proto, že mi dělá radost něco starého a nefunkčního hezky 
opravit. Jako nejvhodnější kandidát ke koupi se ukázal rozbořený ze-
mědělský objekt v blízkosti bydliště na začátku vesničky Borovno. Byl 
v dostatečné vzdálenosti od obydlí, aby byly dodrženy parametry dané 
zákonem. Navíc se nám tam líbil dobrý příjezd a dostupnost ze silnice 
1. třídy. To kvůli návštěvníkům. A jako bonus byl maličký útulný domek, 
který dřív sloužil jako zázemí pro zaměstnance kravína, ze kterého se dá 
„suchou nohou“ projít do samotného útulku.

Uskutečnit takový projekt není jednoduché. Co bylo v počátcích 
nejtěžší a s jakými největšími problémy se potýkáte v současnosti?
Vymyslet a namalovat projekt tak, aby splňoval hygienické a veterinár-
ní normy byla ještě ta zábavná část. Daleko náročnější bylo vše včas 
a správně takzvaně lidově „vypapírovat“. 

To, že projekt byl schválen, bylo pro mě trochu překvapením a sou-
časně znamením, že máme v započaté práci pokračovat. V roce 2013  
se začalo stavět a na jaře 2015 kolaudovalo. Finanční dotace však ne-
stačila, museli jsme si vzít úvěr a chybějící finální práce zadotovat. Pro 
mě osobně to znamenalo obrovský tlak a zodpovědnost, abych zařízení 
dokázala udržet funkční a zároveň vygenerovat zisk na splácení půjčky 
a provozních nákladů. Co bylo nejtěžší? Unést tu obrovskou zodpověd-
nost za chodu tohoto zařízení, ufinancovat jej a odvádět kvalitní práci, 
pro kterou jsme se rozhodli. Z osobního psychického hlediska jsem si 
dlouho zvykala na ošklivé věci, které často vídáme a řešíme. A na sku-
tečnost, že ne každému člověku či pejskovi se dá ještě pomoci. Naštěstí 
špatné bývá vyváženo tím dobrým, radujeme se z povedených adopcí, 
když jsou noví páníčci i pejsci spokojení, z hezkých akcí, z uzdravení 
nemocných psů, a když nám někdo řekne, že svoji práci děláme dobře.

V současnosti se nejvíce potýkáme s problémem s financováním 
zaměstnanců. Nejsme zařízení generující takový zisk, abychom zaplatili 
mzdu několika lidem. Vzhledem k tomu, že se zde pracuje o víkendech 
i svátcích, nemůže vše ležet na bedrech jednoho člověka. Přála bych si 
mít k ruce stabilně zaměstnané alespoň 2 ošetřovatele, to by mi spadl 
velký kámen ze srdce. 

Jaká je kapacita útulku a kolik pejsků jím za dobu existence zaří-
zení zatím prošlo?
Nyní je kapacita útulku cca 30 psů, pokud budou umístěni každý zvlášť. 
Máme tam kotce s možností venkovního výběhu, vnitřní kotce, izolace, 
karantény, místnost s pooperační péčí.

Během existence útulku nám prošlo rukama cca 550 psů, nepočítám 
ty hotelové.

Kde nejdál našel domov některý z Vašich pejsků? 
Díky sociálním sítím pejskové najdou domov kdekoliv v České republice. 
Několik jich odjelo i do zahraničí – např. do Německa a jeden pejsek je 
ve Švýcarsku.

Jak by měl postupovat ten, kdo si chce pejska osvojit? 
Osvojitel by měl mít přibližnou představu o tom, jakého pejska hledá 
a jaké podmínky je schopen mu poskytnout. Doporučuji si prohlédnout 

GYMNÁZIUM BLOVICE
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naše webové stránky, jestli mu tam nějaký čtyřnohý parťák „padne do 
oka“. Máme otvírací hodiny pro veřejnost, kdy zájemci mohou útulek 
osobně navštívit nebo si zavolat. Pokud při návštěvě útulku přeskočí jis-
křička, půjčíme pejska na seznamovací vycházku. Samozřejmě je důle-
žité, aby byly nároky osvojitele reálné k vybranému pejskovi. Snažíme se 
během pobytu psa v našem zařízení co nejvíce poznat povahu, odhalit 
jeho přednosti i případné nedostatky, aby byl budoucí majitel co nejmé-
ně překvapen. Pořád však máme v péči zvíře, jehož minulost bohužel 
málokdy známe, a s tímto faktem je třeba počítat. Vzít si pejska z útulku 
je dobrý skutek, tak trochu charita a budoucí páníček by se měl připravit 
na skutečnost, že možná objeví nějaký problém či úskalí, na kterém je 
potřeba zapracovat a pejskovi se více věnovat. Vše se dá zvládnout. Je 
to jiné, než když si přivezete domů štěňátko od chovatele a pejska si tak 
trochu tvoříte k obrazu svému. Pejsci v útulku už mají minulost, a ta často 
nebývá růžová. Na druhou stranu, tito psi bývají velmi vděční a oddaní 
svému novému páníčkovi, neuvěřitelně si váží své nové „smečky“ a do-
mova. Kdo nechce toto riskovat, a nebo se jen snaží „ušetřit“ peníze na 
pořízení pejska, ten ať si pejska z útulku nebere.

Pes do nového domova odchází s darovací smlouvou, naočkovaný, 
načipovaný, ošetřený proti parazitům. Vždy od nových páníčků vyžadu-
jeme zpětnou vazbu.

Které další aktivity Vaše zařízení ještě nabízí?
Jak už bylo zmíněno výše, naše zařízení slouží i jako hotel pro psy, po-
kud máme volnou kapacitu. Zisk z hotelu putuje na financování celého 
zařízení a pro pejsky, kteří již nejsou dotováni obcí. Každý nově přijatý 
pes je dotován obcí či městem, který jej do útulku umístilo, maximálně po 
dobu 2 měsíců. Poté jdou náklady na zvíře na náš vrub. 

Snažíme se být zařízení otevřené široké veřejnosti. Na jaře pořádá-
me velikonoční den s tvořivou dílničkou pro děti a pochodem v přírodě. 
V zimě zase vánoční den, loni byl i s vánočním koncertem a bazárkem. 
Rádi pořádáme výpravy do přírody – Brdský kros pro dvou i čtyřnohé. 
Baví nás agility, snažíme se pravidelně trénovat a pořádáme i závody 
v tomto psím sportu. Okrajově provozujeme canisterapii, máme pro ni 
připravené a certifikované dvě fenky bígličky. Naše zařízení slouží i jako 
místo pro středoškolskou praxi studentů Církevní školy Plzeň, oboru eko-
logie a životní prostředí. 

Od loňského roku máme v útulku i veterinární ordinaci, kterou může 
využívat i veřejnost.

Co Vás na Vaší práci baví nejvíce a jaké jsou Vaše ,,útulkové“ plány 
do budoucna?
Baví mě pestrost, kterou přináší každý den. Žádný den v útulku není 
stejný. Přes určitý řád, který máme nastolený a psům vyhovuje, každý 
den přináší nové zážitky, setkání, informace, poznání. Mám ráda práci 
a činnost se zvířaty, zejména se psy, kteří jsou unikátní ve vztahu k člo-
věku. Doteď mě to nepřestává překvapovat a udivovat. Čím déle psy po-
znávám, tím víc o tom přemýšlím – kde se bere ta láska, vztah a loajalita 
k člověku. Ne vždy si ji my, lidé, zasloužíme. Je to skoro dvacet tisíc let, 
kdy nás psi doprovází na tomto světě, není to úžasné?

Plánů je pořád hodně. Především dokončit rozpracovaný projekt 
na revitalizaci okolí útulku a opravit chátrající zbytek budov. Myslím, že 
máme do konce života pořád co dělat. 

Děkujeme za rozhovor!

PUSŤTE DĚTI DO ŠKOL!
Je ohrožená vzdělanost našeho národa!
Rodiče kolabují, nezvládají!
To jsem si vypůjčila jen některé titulky, kterými nás média častují. Je sa-
mozřejmě pravda, že současná situace je složitá, nezvyklá a náročná. Je 
samozřejmě pravda, že děti školou povinné potřebují docházku do školy 
už jen proto, aby musely opustit vyhřáté postele, zkulturnit svůj zevnějšek, 
připravit si věci, něco se možná i naučit a do školy dojít. Dále pak tam 
vyvíjet alespoň nějakou aktivitu, například při povinném tělocviku, najíst 
se v jídelně a pokračovat v odpoledních aktivitách. 

Je také pravda, že dálková výuka je nutí usednout k počítačům a trávit 
u nich víc času, než bylo běžné.

Ale pokud se to vezme reálně a rozumně, žádná tragédie se zatím ne-
koná. Jsou jiná odvětví, která současnou dobu prožívají s větším stresem.

Žáci jsou doma od 14. října, to znamená nyní (13. 11.) 18 dnů, z toho by 
byl téměř celý týden podzimních prázdnin tak, jako tak, takže 13 pracov-
ních dnů. O prázdninách by s nimi rodiče vyjížděli na pobytové zájezdy, 
na které ostatně omlouváme děti po celý rok a všichni by byli spokojeni.

Jsem si naprosto jistá, že žádné ohrožení vzdělanosti naší mládeže 
zatím nehrozí ani kdyby byly děti ze školy doma ještě delší dobu. Děti 
mají k výuce na dálku ve velké většině podmínky velmi dobré, vytváří jim 
je rodiče i školy. Pedagogové se velice snaží jim předat co se dá. Samo-
zřejmě ne ve sto procentech, ale všichni dělají, co je v jejich silách. Museli 
zvládnout velmi rychle nové technologie a stále se učí. Úkol rodičů, který 
byl vždy podstatný, co se týkalo docházky dětí do školy je nyní daleko 
větší. Je na ně přeneseno více zodpovědnosti. Většina rodičů tuto situ-
aci zvládá velmi dobře, alespoň co mohu posoudit já.

Samozřejmě mají různé představy o fungování školy na dálku, ale 
vždy se jde domluvit. Domluva na dálku je také složitější, ale kde je dobrá 
vůle, jde všechno. Rodiny, které zvládají, fungují, členové si vzájemně 
pomáhají a zvýšené úsilí spojené se školou je nevykolejí. Horší to mají 
rodiny neúplné nebo ty, které od útlého věku přenechávají výchovu  
svých dětí na nejrůznějších institucích. Ty, které na své děti neměli 
čas, pro svoje aktivity nebo náročná zaměstnání nikdy. 

Tahle doba nastavuje zrcadlo našemu žití v posledních letech. Nevý-
hodu mají ti, kteří jinou dobu nepoznali, myslí si, že to byl „normál“, na 
který mají nárok. Ale on to byl nadstandard, který si musíme zasloužit. 
Dokonce i to „normální“ chození do školy.

Měli bychom se všichni velice poučit. Třeba mladí lidé, kteří se roz-
hodují o svých budoucích profesích, včetně našich žáků, by měli zaměřit 
svůj výběr všestranněji. Měli by se zamyslet nad tím, zda by se svý-
mi vědomostmi, schopnostmi a dovednostmi obstáli i v této době, zda 
nevybírají obor, který je nedokáže zajistit, zda by se byli schopni uživit 
v různých oborech, zvládnout i práci manuální, když je třeba. Je velmi 
smutné, když mladý číšník si v televizi stěžuje, že mu byl zavřen bar a on 
nic jiného neumí. 

Je třeba si uvědomit, že bez dobrého zdravotního stavu není nic. Pro-
to je nyní nejvyšší priorita zvládnout pandemii. Každý sám za sebe. Není 
k ničemu hledat viníky jinde. Pravidla nastavená máme, zdravotnictví, 
díky bohu, na vysoké úrovni, odborníků také dost, takže musíme být 
trpěliví a ukáznění.

A pokud by docházka dětí do školy měla ohrozit zlepšení průběhu 
pandemie u nás, je třeba ji odložit a nic zbytečně neuspěchat. 

Nevím jaká bude situace na konci měsíce, kdy tyto noviny vychází, 
ale možná už se někteří budou do škol chystat. 

V ZÁKLADNÍ ŠKOLE SE NEZAHÁLÍ
Dobu, kdy žáci ve škole nejsou, jsme využili na zařízení některých oprav 
a údržbu.

Opravuje se dlažba před hlavním vchodem, která byla poničená, tak 
aby vstup do školy byl bezpečný a upravený.

Dále zařizujeme v prostorách vestibulu zázemí pro recepční, která 
již nastoupila a je velmi platnou členkou kanceláře, zvlášť v této době.

Instalovali jsme do dvou učeben nové žaluzie s efektem většího za-
temnění.

A v neposlední řadě jsme dokončili administraci projektu Šablony 2, 
jehož dokončení bylo prodlouženo z konce srpna do konce prosince.  
Díky nasazení zapojených pedagogů, vedení i administrace jsme stačili  
splnit požadované úkoly. Z takto získaných prostředků můžeme doplnit 
učebny dalším vybavením.

Protože na naší škole přibyla další IT technika, museli jsme rozšířit 
smlouvu s firmou zajišťující servis. Zajistili jsme tak pravidelnou přítom-
nost odborníka na ICT v naší škole.

I nyní pracuje školní kuchyně, která zajišťuje obědy pro zájemce z řad 
našich strávníků a pro děti IZS, které pobývají v Domě dětí.

Všichni pedagogové zajišťují distanční výuku.
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VÝROČÍ – J. A. KOMENSKÝ
Uplynulo úctyhodných 350 let od smrti Jana Ámose Komenského, uči-
tele národů.

Na jeho stále platné myšlenky se časem zapomíná, ale když si je 
připomeneme, nevycházíme z údivu, jak jsou stále živé. A to nejen ty, 
které se týkají vzdělávání a škol. I jeho celoživotní sen, náprava celého 
lidstva, je úžasná myšlenka, bohužel stále ještě nereálná.

Něco pro nadřízené, politiky…
„Být jiným nadřízený není nic jiného, než jiným sloužit.“
„Nic nemůže vykonávat vládu, není-li samo zvládnuto. Nikdo nemůže 

vládnout jiným, pokud nezvládá sebe.“
„Každý se stará a usiluje jen o své dobro a o jiné nedbá.“
„Vláda člověka nad člověkem se má uskutečnit pomocí rozumu, nikoli 

násilí.“
„Kde nejsou nutná slova, nýbrž skutek, tam vykonej skutek a šetři 

slovy.“
„Ó jak mnoho je těch, kteří činí slova, zatímco je třeba činit skutky.“

Pro ty, co vládnou slovem…
„Je lépe pominout sto věcí, které bylo třeba říct, než pronést jedinou, 

o které bylo třeba mlčet.“
„Pravdě přísluší prostá řeč.“

Milovníkům majetku…
„Bezuzdná touha po majetku plodí hrabivost. Hrabivec uprostřed hoj-

nosti zakouší chudobu.“
„Žít spokojeně s tím, co mám, je nejvyšší bohatství.“

Že je vzdělávání k ničemu?
„Nikdo neví nic, čemu se nějakým způsobem nenaučil.“

Apely na dodržování životosprávy také nejsou novinky:
„Prostředky pro zachování zdraví jsou: dobrá životospráva v potra-

vě, pohybu, spánku a ostatních věcech, neboť tam, kde škodí nadbytek 
nebo nedostatek, tam je na prospěch mírné užívání.“

A závěr by mohl patřit současnosti, dodržování opatření …
„Kterak učiniti, aby člověk nejen věděl, co je dobré, ale též chtěl dob-

ré, a to i když se nikdo nedívá.“
Ani dnes, v současné civilizaci a demokracii… by J. A. Komenský 

nebyl bez práce.

NÁSTUP ŽÁKŮ DO ŠKOL
18. 11. nastoupili žáci 1. a 2. tříd do školy a mají je v brzké době násle-
dovat i ostatní.

Doufám, ale nejsem přesvědčena, že již je ten pravý čas. To, že žáci 
potřebují školu a zvlášť ti nejmenší, je bez diskuzí, ale je třeba zvážit za 
jakou cenu.

Že máme povinná opatření? To jistě máme. A na naší škole, troufám 
si tvrdit, jedny z největších, ale kdo zná děti a někdy ve škole byl, ví, že 
přimět je, aby měly celý den roušky, tak, jak se má, dodržovaly rozestupy 
nebo se vůbec nepotkaly, je směšné.

Prvňáčků a druháčků nastoupilo na naší školu cca 140, i to je vyso-
ké číslo a až nastoupí zbytek, není reálné snažit se je oddělit.

Chápu, že by se již každý chtěl vrátit do života, jak byl zvyklý, jen 
mám obavy, aby to křehké zlepšení situace nebylo rychle pryč. Aby 
nedostaly větší váhu názory ekonomů, podnikatelů, než epidemiologů 
a lékařů. Aby Vánoce, na které se všichni těší, nebyly smutné.

Nezbývá než věřit, že zbytky zdravého rozumu převládnou. My ve 
škole se budeme snažit dodržovat opatření, jak jen to půjde.

 R. Kohoutová ředitelka školy

ZUŠ BLOVICE AKTUÁLNĚ
Na tomto místě se pravidelně vyjadřujeme 
k tomu, jaké novinky se chystají ve výuce ZUŠ 
Blovice, jak probíhá vyučování, a jaké koncerty 
a kulturní události připravujeme. Není žádnou 
novinkou, že jakékoliv plánování v delším ča-
sovém horizontu je nyní bohužel vzhledem 
k současné situaci znemožněno. Veřejný život 
v ZUŠ Blovice spí, ale naše pedagogická čin-
nost nikoliv. Každý vyučující je se žáky v kon-
taktu distanční formou prostřednictvím audio 
nebo video přenosů a hodiny neustále probí-
hají tak, jako bychom se setkávali ve škole. Již 
v předchozích číslech Blovických novin jsme 
zmiňovali, že poprat se s dálkovou formou 
výuky v hudebním oboru je pro nás všechny 
nečekanou a neobyčejnou výzvou. Vzhledem 
k tomu, že již na jaře tohoto roku jsme stejnou 
zkušeností prošli, nebyl však přechod na vý-
uku z domova pro většinu žáků ani učitelů na 
podzim takovým šokem. 

V současnosti již existuje mnoho školení, 
přednášek a materiálů, ze kterých mohou 
učitelé uměleckých oborů čerpat inspiraci pro 
výuku. Není také neobvyklé, že učitelé naší 
školy sdílejí své zkušenosti a vzájemně si 
předávají nové nápady k vedení hodin. S pří-
chodem distanční výuky se nám v mnoha 
směrech otevřely nové možnosti. Proč napří-
klad neprovozovat hudbu online? Vždyť strea-
mování koncertů ať už živě nebo ze záznamu 
dnes mezi profesionálními muzikanty není 
žádnou novinkou. Nahrávat se při hraní? Dří-
ve pro mnoho žáků ZUŠ věc skoro nemysli-
telná (vidět se na obrazovce a poslouchat své 
muzicírování se v očích mnoha studentů svou 

náročností rovnalo seskoku z letadla z pětiti-
sícové výšky, recitaci Máchova Máje pozpát-
ku či vyjmenování konstanty Eulerova čísla 
ve třech vteřinách – tyto činnosti všechny na-
jednou či postupně v uvedeném pořadí). Ani 
to již dnes naštěstí neplatí. A sledovat učitele 
v jejich domácím prostředí a vybudovat si tak 
s nimi lepší osobní vztah? Nikdy dříve jsme 
k tomu neměli příhodnější příležitost. To, že 
jakási sounáležitost a pocit, že jsme na jed-
né lodi, přispívá k uvolněnému plynutí hodin, 
nemusíme dodávat. Přestože většina z nás 
bude samozřejmě ráda, až se žáci a učitelé 
shledají osobně ve škole a budou mít opět 
možnost bez omezení pokračovat ve studiu 

hudby, získáváme teď jedinečnou zkušenost, 
kterou bychom neměli pouze zatracovat. A ne 
nadarmo se říká, že Kdo chce zapálit druhé, 
musí sám hořet… offline i online. 

Následující odstaveček vnímejte prosím 
s nadsázkou. Nelze ho však vynechat. Z uči-
telů i rodičů se totiž nyní ze dne na den stali 
odborníci v oblasti IT a komunikačních techno-
logií. Ovládáme WhatsApp, Viber, Messenger, 
Skype, Zoom, Teams, Meets a mnoho dal-
ších. Pracujeme na počítači, fotíme na tablet, 
nahráváme na telefon, natáčíme na kameru, 
skenujeme. Posíláme materiály, pátráme po 
ztracených e-mailech, mažeme přeplněné 
schránky. A obětaví rodiče neúnavně tisknou 

ZUŠ BLOVICE
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noty, motivují děti k práci a posílají výsledky 
studentského snažení. Mnohdy je to o život 
na všech frontách. A pak najednou, zčista 
jasna, nastane klid. Ten magický moment, 
když se k nám jako výsledek společně vlože-
né energie dostane nahrávka – záznam písně 
či skladby v podání žáků, s doprovodem rodi-
ny či nás učitelů, pouze muzika, hmatatelný 
výsledek a důkaz, že hudba děti i nás stále 
baví a že to celé má smysl. A že je svět ještě 
v pořádku.

V ZUŠ Blovice jsme nyní, ponořeni do svě-
ta online, konečně využili čas k vytvoření www 
stránek. Jejich výsledná podoba se již rýsuje 
a my se těšíme, že snad v brzké době budou 
na adrese www.zus-blovice.cz přístupny širo-
ké veřejnosti.

A jak distanční výuku vnímají naši žáci? Ze-
ptali jsme se několika z nich a tady je výsledek:

Eliška Karpíšková, klavír, zpěv:
Jak se během týdne připravuješ na výuku? 
Denně hraji na klavír a zpívám podle nálady. 

Liší se Tvá příprava nějak oproti běžné-
mu vyučování přímo v hudební škole? Ne.

Jakým způsobem jsi se svým učitelem 
ve spojení? Přes Skype.

Co Tě na dálkové výuce baví a co na-
opak ne? Baví mě, že nemusím nikam chodit, 
ale zároveň někdy připojení nefunguje anebo 
je Skype opožděný, takže se může vyskytnout 
spousta komplikací. Výuka na dálku vyžaduje 
taky více soustředění, hned třeba nepocho-
pím, co po mně paní učitelka chce…

Podílí se Tvoje rodina na Tvých dálko-
vých hodinách v ZUŠ Blovice (pomáhají 
s připojením, nahrávají nahrávky apod.)? 
Většinu času si všechno připravuji sama, ale 
někdy ano.

Máš nějakou veselou historku z distanč-
ní výuky, o kterou by ses s námi rád po-
dělil? Často nám dělají společnost při výuce 
kočky, což by nebylo v ZUŠ asi možné..

Ludmila Karpíšková, klavír, zpěv:
Jak se během týdne připravuješ na výuku? 
Stejně jako v době normální výuky. Mám vlast-
ně více času na cvičení.

Liší se Tvá příprava nějak oproti běž-
nému vyučování přímo v hudební škole? 
Neliší.

Jakým způsobem jsi se svým učitelem 
ve spojení? Přes Skype u klavíru a zpěvu, na-
uka přes e-mail.

Co Tě na dálkové výuce baví a co na-
opak ne? Na dálkové výuce se mi líbí, že 
jsem v domácím prostředí a mám i více času 
na přípravu. Trochu mi chybí osobní kontakt 
s kamarády i učiteli. Někdy špatně rozumím 
během hodiny.

Podílí se Tvoje rodina na Tvých dálko-
vých hodinách v ZUŠ Blovice (pomáhají 
s připojením, nahrávají nahrávky apod.)? 
Ne, vystačíme si se sestrou.

Máš nějakou veselou historku z distanč-
ní výuky, o kterou by ses s námi rád podě-
lil? Naposledy jsme si zpestřily hodinu zpěvu 
tím, že jsme měnily s paní učitelkou různá 
pozadí. Bylo to legrační a přispělo to k dobré 
náladě během hodiny. Někdy je v bytě problém 
najít uklizený koutek pro vysílání .

Natálie Mrázová, flétna
Příprava na výuku se jen liší tím, že ještě v ten 
den si jednou vše přehraji před hodinou. Se 
svým učitelem jsem ve spojení přes Skype, 
přes který je kvalitní zvuk i kvalita hovoru. Ani 
nějak nerozděluji, co mě baví na online výuce 
a co ne... Raději bych chodila na hodiny do hu-
dební školy, ale v téhle situaci to nejde, ale i on-
line výuka je také skvělá a i skvěle zajištěná. 

Jan Šimek, zpěv
Před první distanční hodinou sólového zpě-
vu jsem byl poněkud skeptický. Oproti hře na 
nástroj je výuka zpěvu náročnější v tom, že 
učitel poskytuje zpětnou vazbu i k postoji, dý-
chání, ovládání svalů a různým vlastnostem 
tónů, které nelze vyjádřit pouze slovy dobře/
špatně nebo ladí/neladí. To je pro mě velmi 
důležité, protože zatím si některé z těchto 
věcí ještě nedokáži sám uvědomit, a potře-
buji zkušeného učitele, který mě na tyto de-
taily upozorní. A právě pro sledování těchto 
důležitých detailů je osobní kontakt velmi 
důležitý. Naštěstí díky dobrému technickému 
zázemí a ochotě paní učitelky Bečvářové re-
alizovat hodiny přes Skype jsme byli schopni 
se kontaktní výuce maximálně přiblížit a po 
první distanční hodině jsem konečně uvěřil 
tomu, že by to mohlo fungovat. To však ne-
znamená, že se netěším, až se budeme moci 
znovu setkat osobně. Při studiu vysoké školy 
je pro mě blovická liduška důležitým zdrojem 
odreagování a pozitivní energie, která mi teď 
popravdě chybí.

Natálie Chmelíková, flétna
Na distanční výuku se připravuju jako na nor-
mální hodiny. Cvičím každý víkend (sobota + 
neděle). Hodiny máme přes Skype. Připojení 
funguje dobře. Výuku mám společně s kama-
rádkou. Online hodiny s paní učitelkou mě 
moc baví. 

Julie Koutská, Jiří Koutský – zpěv, klavír
Na online výuku se připravuji stejně jako na vý-
uku v ZUŠ. Přípravu si dělám stejnou, ale chybí 
mi připomínky paní učitelky a její úsměv. Jsme 
spojeni prostřednictvím Skypu, ale ta vřelost 
úsměvu mi stále chybí. Dálkovou výuku beru 
jako nutnost. Chybí mi přímý kontakt. Moji ro-
diče jsou přítomni na mé hodině jen málokdy, 
protože mají pracovní povinnosti a tak se sama 
snažím s tím vypořádat. Už se těším, až bude 
normální provoz.

Tereza Hosnedlová
Jsem žačkou 1. ročníku ZUŠ a mám distanční 
výuku v předmětech: klavír, zpěv, sborový zpěv 
a hudební nauka. Na vyučování se moc těším. 
Učitelé mají vždy dobrou náladu a ptají se, jak 
se mi daří. S připojením online a nahráváním 
videí mi pomáhá maminka. Výuka klavíru s pa-
nem učitelem Štěpánem Slavíkem probíhá 
přes Google Zoom. Pan učitel je v Plzni u své-
ho klavíru. Na hodinu mám připravená zadaná 
cvičení a pan učitel je poslouchá, opravuje, ale 
i chválí. Dozvěděla jsem se, že má dva pejsky, 
jeden už se přišel podívat do kamery. Vyučo-
vání zpěvu s paní učitelkou Kristýnou Bečvá-
řovou probíhá nahráváním videí. Paní učitelka 
připravuje videa na rozezpívání a videa s pís-

ničkami. Také hraje krásně na klavír. Vyberu 
si písničky, natrénuji je a pošlu svá videa na 
email. Pro hudební nauku s paní učitelkou 
Natálií Dvořákovou máme skupinku na Skypu. 
Společně s dětmi se učíme psát noty a stupni-
ce. Paní učitelka nám také posílá domácí úko-
ly, obrázky a videa a my naše nahrávky zase 
zpět. Musím říct, že distanční výuka je prima. 
Je to zase něco nového. Ale přeji si, aby už 
byla hudební škola zase otevřená a mohli jsme 
se všichni setkávat! Já a moje maminka přeje-
me všem hodně zdraví a těšíme se na brzkou 
shledanou!

Justýna Mašková, zpěv
Často když si udělám úkoly ze školy, zkusím 
si pak alespoň 3× denně písničku, kterou 
se mám učit. Zní to, jako kdybych se vůbec 
neučila, ale právě že já mám chvilky, kdy si 
tu písničku zničehonic začnu aj broukat. Mu-
sím ale s mírou, jelikož vedle pracuje táta... 
v sobotu a neděli je to v pohodě. Příprava, 
bych řekla, že se nijak nezměnila. Ve spojení 
s paní učitelkou jsem přes notebook – aplika-
ci Skype. Největší plus při dálkové výuce asi 
vidím v tom, že nemusím nikam chodit, ale 
jsem v klidu doma. Mínus asi vidím v tom, že 
si s paní učitelkou tolik nerozumíme, jelikož 
se to občas sekne nebo blbne notebook. Na 
mé přípravě na hodinu se podílí i má rodina 
– hlavně mi dost pomáhá sestra, takže vět-
šinou, když mi něco nejde, jdu s radou za ní. 
Vtipné příhody z hodin? Nějaká by se určitě 
našla, tak například s paní učitelkou jsme 
měly online hodinu, když najednou se záhad-
ně vypnul ten náš notebook, tak se divím co 
se děje, běžím za mamkou, ta se koukne jestli 
jde internet... Internet jde, tak tím to nemůže 
být, a pak mamce cvaklo, že ho zapomněla 
dát na nabíječku. Chudák na protest, když 
jsem ho chtěla zapnout, šuměl a vydával pra-
podivné zvuky. No, nakonec se vzpamatoval 
a rozsvítil se. To byla fakt nejšťastnější chvíle!

Magdaléna Radová, kytara
Jak se připravuješ během týdne na dis-
tanční výuku (ZUŠ)? Připravuji se stejně, 
každý den chvíli hraju, zkouším i nové věci, 
využívám internet.

Liší se tvá příprava nějak oproti běž-
nému vyučování v hudební škole? Moje 
příprava se v ničem neliší, připravuji se stej-
ně, jako kdybych chodila do školy. Jen se to 
netýká kytarového orchestru.

Jakým způsobem jsi v panem učitelem 
ve spojení? S panem učitelem mám pravi-
delné online hodiny přes aplikaci Whatsapp, 
ve stejném čase jako kdybych chodila do 
školy.

Co tě na dálkové výuce baví a co na-
opak ne? Na dálkové výuce je fajn, že mů-
žete být klidně i v pyžamu. Co je naopak 
nevýhoda – nemůžete jít „za školu“. Fajn je 
i to, že můžu občas vidět malého synka pana 
vyučujícího. 

Podílí se tvoje rodina na tvých dálko-
vých hodinách v ZUŠ? Naštěstí ne.

Máš nějakou veselou historku z dis-
tanční výuky? Občas když hraju při online 
hodině a mám otevřené okno, naše border 
kolie hlasitě protestuje.
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INFORMACE Z DDM BLOVICE
Milé děti, vážení rodiče,
opět po měsíci Vás všechny oslovujeme jménem pracovníků Domu 

dětí a mládeže Blovice. Bohužel ani nyní Vám nemůžeme dát uspoko-
jivou odpověď na to, kdy budeme moci otevřít dům dětí a zahájit tak 
pravidelnou činnost kroužků. Věřte, že nás tato situace nijak netěší 
a s napětím očekáváme, kdy budeme moci pokračovat v práci s dětmi, 
kdy uskutečníme naplánované akce a budeme schopni nabídnout ce-
lou řadu výukových programů, které máme zejména v adventní době 
připravené. Je nám to opravdu líto, ale i přesto nezahálíme a na další 
činnost se intenzivně připravujeme.

Od 14. října jsme hejtmanem Plzeňského kraje pověřenou školou, 
která vykonává péči o děti rodičů pracujících v první linii. Již měsíc 
provádíme se žáky od 3 do 10 let distanční výuku a zajišťujeme péči 
o žáky ze tří základních a jedné mateřské školy. Vždy dopoledne pro-
bíhá on line výuka, poté individuální výuka a odpoledne se snažíme 
dětem připravit něco z kreativních činností jako je kreslení, výtvarné 
tvoření z přírodnin, enkaustika, malování a v omezené míře i pohybové 
aktivity. Poděkování patří všem rodičům, kteří distanční výuku svých 
dětí s námi sdílí, učitelům našich žáků, kteří s námi příkladně spolupra-
cují, poděkovat je třeba i pracovnicím školní jídelny a jídelny v mateřské 
škole, které se nám starají o stravování. Takže celý den je činnost jasně 
naplánovaná a opravdu nezahálíme. Pedagogičtí pracovníci, kteří ne-
zajišťují přímou práci s dětmi, se věnují přípravě další pedagogické čin-
nosti, administrativně ukončují dvouletý projekt Evropské unie Šablony 
II a evropský projekt Budování kapacit II, který se věnuje spolupráci 
formálního a neformálního vzdělávání.

Projekt Šablony II byl projektem, který byl rozvržen na 2 roky, po-
sléze o cca půl roku byl z důvodu omezení činnosti DDM prodloužen. 
Díky tomuto projektu se děti měly možnost účastnit projektových dnů, 
kdy pro ně byly připraveny zcela zdarma výlety, které byly zaměřené 
na historii naší země (návštěva pražského židovského města, návštěva 
historických objektů v Praze), na techniku (výlety do Techmánie, výlet 
do Muzea železnice v Praze), na přírodovědu (výlety do různých ZOO 
v celé republice, přírodovědných stanic, na Šumavu, do Envirocentra 
v Horažďovicích), na sport (zájezdy do aqua parků, bazénů, lanových 
center, jump arény). Dále jsme badatelsky pátrali a vzdělávali se v příro-
dovědném chovatelském kroužku, v kroužcích počítačové gramotnosti 
a v anglickém jazyce. Další oblastí byly kroužky deskových her, které 
rozvíjejí všeobecné znalosti dětí, přirozenou soutěživost, sebeovládání 
a podporují kreativitu dětí. Dále Šablony nabízely i využití pro podporu 
personálních pozic, v našem případě to byly tři školní asistentky.  Pe-
dagogičtí pracovníci měli v rámci projektových dnů možnost navštívit 
jiná, stejně zaměřená pracoviště a tak získat nejen nové náměty pro 
práci s dětmi, ale měli možnost si rozšířit své pedagogické dovednosti 
a znalosti. Šablony po splnění těchto podmínek nabízí finanční mož-
nosti k vybavení našeho domečku novým nábytkem, pomůckami a vy-
bavením, které bude sloužit všem dětem k tomu, aby se v DDM cítily 
spokojeně a rády nás navštěvovaly.

Druhým projektem byl projekt Budování kapacit II pro formální a ne-
formální vzdělávání, kde jsme vytvářeli dva výukové programy ve třech 
věkových modifikacích. Prvním téma vycházelo z kulturních tradic v re-
gionu s názvem Poznání regionálních tradic a kultur v tanci. Tento vý-
ukový program jsme vytvářeli pro mateřskou školu v MŠ Hořehledy, kde 
děti v jednotřídce vytvořily krásné taneční pásmo ze tří lidových tanců 
a seznámily se s adventními a vánočními tradicemi v našem regionu. 
Děti se naučily tři lidové tance a tři lidové písně, poslechly si povídání 
babičky o tom, jak se dříve žilo na venkově, jak si dříve děti hrály, jak 
slavily adventní svátky a Vánoce, upekly si vánoční perníčky a nazdo-
bily si vánoční stromeček našich babiček. Velké poděkování patří for-
málním pedagogům z mateřské školy Hořehledy paní I. Sladké a P. Pla-
ché. Další modifikace jsme vytvářely v Základní škole a v Domečku ve 
Spáleném Poříčí. Zde velké poděkování patří formálním pedagogům 
panu Mgr. R. Škalovi, a jeho dětské hudební kapele, Mgr. L. Karasové, 
a Mgr. Blovské. V Domečku (pobočka DDM Blovice) ve Spáleném Po-
říčí tento program vytvářeli tanečníci z kroužku lidových tanců Domino. 
Na závěr celého programu předvedlo 38 tanečníků taneční vystoupení 
společně v poříčských krojích na poříčském náměstí za doprovodu dět-
ské kapely.

Druhý program byl z oblasti přírodovědy, kdy jsme si vybrali téma 
Příroda živá i neživá v regionu. Toto téma jsme opět zpracovávali ve 
třech věkových modifikacích a to pro předškoláky, opět v MŠ Hořehledy 
a dále pro věkovou kategorii 1.–2. třída ZŠ v Blovicích a pro 3.–5. třídu 
také v ZŠ Blovice. Obsah programu byl zaměřen na hmyzí říši a vše se 
točilo kolem „Hmyzích hotelů“ a jejich obyvatel. Pro předškoláky jsme 
jako hlavní motivaci zvolili příběhy Ferdy Mravence a brouka Pytlíka 
od Ondřeje Sekory, kteří seznamovali děti se zákonitostmi hmyzí říše. 
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ZPRÁVY Z JUDA

NEPOMUK 
10. 10. 2020 – JARNÍ TURNAJ
(přeložen z dubna na říjen)

U9    32 kg   
2. místo  ONDŘEJ PLACHÝ
U11    33 kg
1. místo  JAN JAVŮREK
    63 kg
1. místo ADAM KARAS
U13    48 kg
1. místo  TEREZA KADEŘÁVKOVÁ
U15    60 kg
1. místo PETR HODEK
   +73 kg
1. místo FRANTIŠEK HAVLÍČEK

Pravděpodobně poslední turnaj v roce 2020 (opatření vlády ČR). Zru-
šeny jsou přebory ČR mladších a starších žáků, kde si účast vybojovali 
Terezka Kadeřávková, Vašek Karas, Petr Hodek a Fanda Havlíček. Za-
tím je ještě šance pro naše starší žáky v družstvu na přebor ČR a pro 
Havlíčka, který si jako starší žák vybojoval na mezinárodním turnaji 
dorostenců v Teplicích (5. místo) účast na mistrovství ČR dorostenců.
V současné době nemůžeme trénovat, Dům dětí a mládeže je uzavřen. 
Starší jezdili na tréninky do Plzně (Nyní se nesmí trénovat ani tam).
Musíme poděkovat vedení Sokola, konkrétně panu Prokopcovi, že 
jsme mohli aspoň týden trénovat na jevišti v Sokolovně a venku na 
hřišti.

EVROPSKÝ TURNAJ 
CADET EUROPEAN, BIELSKO BIALA, POLSKO 
10–11. 10. 2020
Účast širší dorostenecká reprezentace ČR + část Evropy, Belgie, 
Estonsko, Kosovo, Litevsko, Polsko, Slovinsko
9. místo MAXIM GALIN  81 kg

JUDO DDM BLOVICE 
a Výjimečný stav v České republice
Tréninky nejsou dovoleny nejméně do konce listopadu, pravdě-
podobně bude zákaz do konce letošního roku. Soutěže jsou zru-
šeny také do konce listopadu. Přebory ČR mladších žáků a žá-
kyň jsou zrušeny. Přebor starších žáků jednotlivců se měl konat 
28. 11. 2020, je zrušen. Taktéž přebor ČR družstev 15. 11. 2020 je 
zrušen, zde by startovali Václav Karas, Petr Hodek, Šimon Javůrek 
a František Havlíček.
Mistrovství ČR dorostenců se mělo konat v Brně, kde by se pral 
v 81 kg Maxim Galin, který se dostal do širší reprezentace ČR, měl 
na medailové umístění. Také F. Havlíček měl šanci bojovat na mis-
trovství ČR dorostu +90 kg. Na mezinárodním turnaji v Teplicích 
vybojoval krásné 5. místo a získal body pro účast v dorostu.
Starší žáci: Největší úspěch by asi zaznamenal Fanda Havlíček 
(+73 kg). Dokonce měl na 1. místo v přeboru ČR. Je na 1. místě 
v ČR +73 kg v bodování o postup do přeboru ČR. Je také krajský 
přeborník. Petr Hodek – krajský přeborník, vybojoval na republiko-
vých soutěžích také účast na přeboru ČR do 60 kg, při trošce štěstí 
měl také na medailové umístění. 

Děti si nejprve vytvořily plošný hmyzí hotel, 
který polepily přírodninami a poté do něj vyrá-
běly z přírodnin a papíru hmyzáky, kteří se stali 
prvními obyvateli. Poté děti dostaly skutečný 
model hotelu, který vytvořil pan truhlář a oni ho 
mohly začít tzv. zabydlovat nejen přírodninami 
ale i sladkými pamlsky a květinami lákaly do 
jeho útrob včely, čmeláky mouchy a mravence. 
Další výzvou pro ně byla i stavba ještěrčí zídky 
pro ještěrky, dále si ve sklenici vytvořily žížalí 
farmu, takže do velké pětilitrové sklenice daly 
zeminu, písek, vše proložily suchými listy a kla-
cíky a poté mohly pozorovat cestičky žížal, které 
ve sklenici byly krásně vidět. Mnoho výprav do 
přírody a pozorování děti ohromně bavilo a opět 
velký dík patří pedagogům v MŠ Hořehledy za 
motivaci a ověření tohoto programu na jejich 
škole. Starší žáci z blovické ZŠ, podobně jako 
malé děti, podnikli celou řadu poznávacích vý-
prav do přírody, zaplňovali hmyzí hotely a navíc 
vytvářeli svou hmyzí knihu a soustřeďovali celou 
řadu cenných přírodovědných poznatků, které zaznamenávali. K po-
znání přírody a hmyzáků sloužila celá řada prezentací, kvízů a soutěží. 
Ověření programu zajišťovaly za formální pedagogy Mgr. J. Kaňáková 
a Mgr. V. Jasná. Bohužel finální ověření nám překazila epidemiologická 
situace na jaře a tak závěr vytvořily a vyhodnocení této věkové modifi-
kace musely dokončit dva přírodovědné kroužky v DDM Blovice. 

Oba projekty zabezpečovaly za neformální pedagogy pracovni-
ce DDM Blovice pod vedením Ing. B. Šroubkové a to J. Herboltová 
a Bc. Pavlína Tymlová v prvním programu a ve druhém to byla J. Her-

boltová a Bc. H. Jindrová. Oba programy nám v současné době schvá-
lilo MŠMT a tak v nejbližších dnech budou tyto programy k dispozici 
všem zájemcům o výukové programy k volnému využití.

Na závěr mi dovolte vyjádřit přání, abychom mohli všichni začít co 
nejdříve pracovat tak, jak jsme byli zvyklí a věnovat naše úsilí klasic-
ké pedagogické práci, abychom mohli zúročit to, co jsme si pro letošní 
školní rok připravili a naplánovali.

Za vedení DDM Blovice
 Ing. B. Šroubková, ředitelka DDM 
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Václav Karas – 2. místo na krajském přeboru, také vybojoval mož-
nost se prát na přeboru ČR.
Šimon Javůrek – 2. místo na krajském přeboru, postup do přeboru ČR.
Starší žáci, pokud se chtějí účastnit přeborů, musí vítězit na Čes-
kých mezinárodních turnajích, další body pak výhrami získají na 
krajských přeborech. P. Hodek a F. Havlíček jsou ve výběru nej-
lepších st. žáků České republiky. V. Karas v Jihozápadním regionu 
(Plzeň, K. Vary, Č. Budějovice).
V zahraniční soutěži v lednu v Polsku v Bielo Biala Jan Javůrek 
obsadil 3. místo z 38 účastníků.

Mladší žákyně:
Terezka Kadeřávková do 48 kg by postoupila přímo do přeboru ČR 
za 1. místo v krajském přeboru, škoda že pro nemoc se nemohla 
na krajském přeboru prát Petra Kubáňová, také měla na 1. místo.
U11 (9–10 let):
Jan Javůrek a Adam Karas letos na soutěžích v ČR vždy zvítězili.
Letos jsme se nemohli prát v zahraničí (jen reprezentace ČR) i tam 
byly soutěže většinou zrušené. To jsou výsledky těch našich nej-
lepších.

F. Vlčnovský, judo Blovice
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TJ Sokol Blovice
HISTORIE PRAPORU BLOVICKÉHO SOKOLA
Kapitola sama pro sebe je historie praporů Sokola Blovice. Prapory 
mají pro jednotlivé jednoty velký význam. Na veřejných a spole-
čenských akcích prapory byly a jsou jakousi vizitkou každé jednoty. 
A tak není divu, že i blovická jednota chtěla už na počátku své exis-
tence ten svůj. Mezi členy jednoty proběhla sbírka. V průběhu exis-
tence jednoty jsme měli prapory hned dva. Původní z roku 1889 se 
zachoval na dobových fotografiích pouze z jedné strany, fotografii 
strany druhé se nám zatím nikde nepodařilo objevit. Fotografie pů-
vodní vlajky jsou k dohledání v Muzeu jižního Plzeňska, kde jsou 
také uchovávány originály vlajek pozdějších, jejichž repliky jsme si 
nechali postupně zhotovit.

Původní náčrt nové slavnostní vlajky byl zamítnut. Některým 
členům jednoty se zdál příliš střídmý a „laciný“. Někteří se ozývali 
dokonce velmi hlasitě a dávali najevo svoji nespokojenost jak s ná-
vrhem motivu, tak s vybraným materiálem. Proto nakonec my dnes 
vlastně ani nevíme, jak tento návrh vypadal. O vytvoření nového 
návrhu byl požádán akademický malíř Jaroslav Šafařík-Šafara. Po-
dle jeho návrhu byl pak zhotoven náš současný slavnostní prapor.
Nechal se šít v Praze u vyhlášené firmy a z prvotřídních materiálů. 
Kromě hlavního pak ještě jednota měla dva menší. Těmi byly žá-
kovský a dorostenecký. Všechny tyto prapory, jak již bylo zmíněno, 
později skončily v Muzeu jižního Plzeňska. Podle originálů byla 
v roce 2013 zhotovena kopie velkého slavnostního praporu. Opět 
díky veřejné sbírce. Prapor byl téhož roku poprvé na akci Sokolové 
pod Řípem v Roudnici nad Labem, kde získal svoji první stuhu. 
V následujících letech (2015) stuhy přibývaly, například z polosletu 
v Brně, ze Slavností pohybu v Plzni, při odhalení pamětní desky 
zakladatele Sokola Miroslava Tyrše také v Plzni. Jednota využi-
je každé příležitosti se se slavnostním praporem prezentovat na 
veřejnosti. Například u příležitosti státních svátků, župních plesů, 
akademií a dalších akcí. Kromě velkého slavnostního praporu byla 
v roce 2015 zhotovena kopie praporu žákovského, který si svoji 
první stuhu přivezl z již zmiňovaného polosletu v Brně. O dva roky 
později v roce 2017 byl zhotoven poslední ze tří praporů. Tím byl 
prapor dorostenecký. Takže v roce 2018, kdy se konal XVI. Všeso-
kolský slet, měli naši vlajkonoši s sebou na místních, župních i kraj-
ských sletech a samozřejmě i v Praze už všechny tři vlajky. Vlajky 
šly s naší výpravou ve slavnostním průvodu, byly i na slavnostní 
mši v chrámu svatého Víta, účastní se všech akademií, kulturních 
i společenských událostí ve městě i v rámci župy Plzeňské. 

Slavnosti svobody Plzeň 2018 – u památníku Díky, Ameriko! Památný den sokolstva 2019 – u památníku M. Tyrše v blovické sokolovně
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Ples župy Plzeňské 2018 – Měšťanská beseda Plzeň

Pochodeň míru 2019 – blovické náměstí

Stužkování vlajky 2020 – u příležitosti oslavy 100 let čs. vlajky  
– blovické náměstí

VÝRAZNÁ OSOBNOST BLOVICKÉ 
HÁZENÉ V BLOVICÍCH OSLAVILA  
80. NAROZENINY
Dne 10. 10. 2020 oslavil 80. narozeniny dlou-
holetý hráč a funkcionář blovické házené pan 
Karel Janko. Pan Janko byl po mnoho let 
oporou družstva mužů, kde hrával na pozici 
obránce. V pozdějších letech se aktivně vě-
noval trenérské činnosti a vychoval několik 
házenkářských generací.

Zároveň byl dlouholetým funkcionářem 
nejen v oddíle národní házené, kde pracoval 
na pozici hospodáře, jednatele a oddíl NH 
vedl i jako předseda oddílu, ale byl činným 
také v naší tělocvičné jednotě. Zde pracoval 
v různých časových obdobích jako člen VV 
TJ Sokol Blovice nebo jako předseda revizní 
komise. Mnoho z nás si ho jistě vybaví i jako 
správce sokolovny.

Kromě organizační a funkcionářské práce 
pro oddíl NH a tělocvičnou jednotu zanechal 
nesmazatelnou stopu také jako předseda 
Okresní komise SNH. Zde měl na starosti or-
ganizaci 3 úrovní soutěží ve všech hráčských 
kategoriích. „Ve volných chvilkách“ zápasy 
i soudcoval. 

Pan Janko je určitě jedním z nejvěrněj-
ších fanoušků blovické házené. Nevyne-
chá ani jeden zápas mužů a žen a vidět ho 
můžete i na zápasech našeho „potěru“. Při 
všech utkáních nás vždy aktivně povzbuzuje 
a stále se živě zajímá o dění v našem oddíle 
a sportu.

Vážíme si toho, že jsme mohli poblahopřát 
panu Jankovi k tak významnému životnímu 
jubileu přímo na házenkářském hřišti před 
zápasem oblastního přeboru mužů.

S gratulací a různými dárky přišel starosta 
města Blovice Bc. Robert Zelenka, starosta 
T. J. Sokola Blovice Karel Prokopec, před-
seda ZOSK SNH p. Ivo Toman a předseda 
oddílu NH ing. Pavel Jíra, které následoval 

nespočet jeho „odchovanců“. Po blahopřání 
jsme se s panem Jankem všichni společně 
vyfotili a on pak na svém „přibližovadle“ slav-
nostně objel kolečko na hřišti.

Do dalších let mu přejeme hlavně hodně 
zdraví, štěstí, dobré nálady a životního elánu. 
Pevně věříme, že zůstane i nadále naším věr-
ným fanouškem.

Oddíl národní házené Blovice
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ilustrační foto

BUDE LETOS CHODIT MIKULÁŠ???
To dnes neví ani Satanáš. Mikuláš s čerty a andělem by i letos rádi 
nadělovali 5. prosince 2020 (sobota) v obvyklém čase. 

Ani v pekle nevíme, co nám koronovládní opatření dovolí! Tak dou-
fejme, že bude líp. Ve dnech 3. a 4. prosince 2020 už budeme vědět, 
zda-li se rozvolníme. 

V tyto dny (3. a 4. prosince) v 17.00–19.00 hodin žhavte pekelnou 
linku 721 674 170 (V. Winkler) a objednejte si nás. 

Za organizátory 
Václav Winkler a Valerie Cuplová

(náčelník a náčelnice TJ Sokol Blovice)

OHLÉDNUTÍ ZA SV. VÁCLAVEM
BRDY, BAROKO, „KOŘENÍ“
Tak zněla pozvánka na akce k oživení kulturní památky ve 
Skořicích. Krásné oltáře, které kdysi zdobily kostel sv. Václava 
v Plasích, přišlo obdivovat přes 400 návštěvníků. Nejen oltáře, 
ale líbila se i výstava o předcích, která byla součástí otevření. 
Návštěvníci se mohli dozvědět trochu z historie Kolvína a Padrtě 
– vesnic, které nahradil vojenský prostor.

Dozvěděli se, že již v r. 1889 byl největší rozkvět Padrtě vlivem 
turistiky. Už tenkrát byly značeny turistické stezky, první na vrch 
Kočka. Už tenkrát byla na Padrti noclehárna a turistická chata. 
Dozvěděli se, jak se v milířích pálilo dřevěné uhlí. Dělníkům se 
říkalo uhlíři a už tenkrát pobírali císařskou penzi. Mohli se dočíst, 
že v r. 1660 byl zastřelen poslední medvěd a r. 1750 poslední vlk 
v Brdech. Návštěvníci mohli obdivovat historii Skořic, rod Boulů, 
rod Taubrů, staré reklamy, dozvěděli se něco z historie školy, far-
nosti a o rodácích.

Zápisy v kronice jsou velkou pochvalou. Také koncert mezzo-
sopranistky Pavly Švestkové za klavírního doprovodu Jaromíra 
Klepáče v neděli 23. srpna pod názvem „Ke kořenům“, se líbil. 
Verše, které recitoval herec Jan Šťastný, připomínaly vzpomínky 
na dětství a rodný kraj. Bylo krásné slunečné počasí a oltáře jen 
zářily.

A jak jsem přišla na myšlenku tuto významnou akci uspořá-
dat? V říjnu loňského roku mě oslovily ženy ze spolku ze Skořic, 
zda bych se otevření kostela ujala. Vzpomněla jsem si na tatínka 
a na babičku, jak jsme chodívali na návštěvu. Když vyjdete z lesa 
od Mirošova, hned na vás vykoukne kostel. Tenkrát mi připomínal 
zámek pro princeznu. Nebylo tedy co řešit. Byl to dobrý nápad.

Pobývat v kostele v této nelehké době – to bylo pohlazení po 
duši. Věřím, že nejen pro mě, zkrátka se to povedlo! Možná, že 
i datum 8. 8. 2020 značil úspěch.

Mimořádně byl letos skořický kostel sv. Václava otevřen ve 
dnech 29. srpna, 5. a 12.září.

8. 8. 2020 – při prvním otevření – přišlo 73 návštěvníků za 
3 hodiny. 

Chtěla bych tímto poděkovat kamarádce Janě a Renatě za po-
moc při přípravě výstavy, dále pak Haně a Heleně za pomoc při 
otevírání kostela.

Děkuji také za návštěvu všem a mám velkou radost, že chvíle 
strávené s vámi v tak krásném svatostánku, byly velmi příjemné.

Přeji vám v této zvláštní, nelehké době hodně zdraví, opatrujte 
se a věřte – bude líp.

Marie Musilová, 
rozená Boulová (po meči ze Skořic)

DĚLÁME KOTRMELCE
Můj děda před 50 lety postavil v Polevsku u Nového Boru v severních 
Čechách sjezdovku s vlekem a založil lyžařský oddíl. S dětmi tréno-
val jak v zimě na sněhu, tak v létě na kolech, jezdili na výlety, tábory, 
soustředění. A vychoval tak několik generací nejen velmi dobrých 
lyžařů a sportovců, ale především kamarádů, přátel. 

Řízením osudu musel svou sjezdovku opustit a předat jiným, ta 
postupně chřadla a chátrala. Lásku k Polevsku a vášeň pro lyžování 
však do „svých“ dětí dokázal zasadit tak hluboko, že jim postupné 
upadání areálu nebylo lhostejné a před pár lety si ho vzaly zpět. Díky 
nadšení a obrovské energii se areál zrekonstruoval, přibylo zasněžo-
vání a přes léto bikepark a spousta úžasných akcí. A ti, co tu kdysi 
dávno poprvé obuli lyžáky na nohy a udělali první obloučky v praša-
nu, dnes na tréninky vodí své vlastní děti...

Hořehledské hřiště bude příští rok plnoleté, bude mu 18 let. A po-
malu se tak blíží doba, kdy i my budeme mít možnost si poprvé ověřit, 
zda jsme dokázali vášeň a nadšení pro zelený pažit zasít dostatečně 
hluboko. 

Nikdy by mne nenapadlo, že mi bude zcela cizími lidmi svěřen 
křehký osud dětské duše. Byť jen na pár hodin v týdnu. Získávám 
tím zvláštně tíživou odpovědnost. Co když řeknu něco špatně? Co 
když to nebudu umět vysvětlit? Co když to dítě rozbiju? Co když bude 
potřebovat čůrat? 

A tak se své děti nesnažím golf učit, ale žít. Ano, trénujeme 
techniku, odpalujeme míče. Ale také děláme kotrmelce, běháme 
a skáčeme. Víme jak funguje sekačka a jak boží je běhat v parném 
létě pod rozstřikovačem. Učíme se vstřebat prohry a co dělat, když 
se nedaří. Řídíme buginu a studujeme pravidla. Jak sportovní, tak 
i lidská. Umíme se pochválit. 

Potkáváme se v létě 3× týdně venku a v zimě 2× týdně v tělo-
cvičně. Máme vlastní golfové turnaje Pinďa Cup po celých západ-
ních Čechách, máme kemp pro pokročilé děti a tábor pro ty menší. 
A já si říkám, že není špatné být malým hořehledským golfistou.

A zároveň si uvědomuju, jaké obrovské štěstí mám. Na rodiče, 
které mi děti svěří. Na skvělé lidi z vedení měst a škol ve Spáleném 
Poříčí a Blovicích a v České golfové federaci, kteří nás podporují. 
Na svou rodinu a spolupracovníky, kteří se už takřka 18 let o tenhle 
kus krajiny pod Brdy starají. A na své děti... děkuji!

Mrzí mě, že se dědy už nemůžu zeptat na jeho kouzlo, jakým 
to dokázal, protože na výchovu dalších generací severočeských 
sportovců už dohlíží od kapličky na polevském vrchu. Ale vím, že 
to byl rovnej, férovej chlap, který říkal a dělal věci správně. A tak se 
to snažím dělat stejně, aby se za mě děda nemusel stydět. 

   
Martin Kopčák

Ostatní
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PŘEDSTAVENÍ OBORŮ
Vážení rodiče, milí žáci, 
dovolte mi, abych vám v krátkosti představil studijní obory, které nabízí 
Gymnázium a SOŠ Rokycany. Na SOŠ vyučujeme v maturitních obo-
rech Informační technologie (zaměření na sítě, programování, počíta-
čovou grafiku a programování řídících systémů) a Ekonomické lyceum. 

Obor 4leté gymnázium nabízet nebudu, protože by to bylo nošení 
sov do Atén; my přece v Blovicích dobré gymnázium máme. Mám pro 
vás ale jednu alternativu: 4leté gymnázium s výukou předmětů v ang-
ličtině. 

I v tomto roce otevíráme novou třídu vyučovanou podle konceptu ty-
pického pro zahraniční školy. Výuka zde není zaměřena na to, že učitel 
se snaží při vyučovacích hodinách „vše probrat“. Obor naopak pracu-
je s vnitřní motivací žáků, je založen na diskusi a komunikaci s žáky, 
na přemýšlení, aplikaci poznatků. Tento systém také výrazně posiluje 
vlastní odpovědnost žáka za výsledky jeho vzdělávání. Systém nejde po 
povrchu v celé šíři oboru, ale naopak si vybírá témata dle zájmu žáků, 
a ty rozpracovává do hloubky. Zároveň je ve třídě maximálně 20 žáků, 
tak, aby výuka byla efektivní.

V 1. a 2. ročníku jsou předměty, které posilují mezipředmětové vazby, 
např. Stavba hmoty (to je atomární fyzika a chemie), Regiony v souvis-
lostech (geografie a moderní dějiny) nebo Organismy a prostředí. Záro-
veň jsou v učebním plánu předměty, které myslí na osobnostně sociální 
rozvoj (Sebepoznání a OSV) nebo na rozvoj komunikačních kompetencí 
(Diskuse a komunikace). Celkově mají žáci 10 hodin angličtiny týdně 
(včetně výuky předmětů v Aj).

Od 3. a 4. ročníku pojede třída již plně v angličtině podle světového 
programu International Baccalaureate Diploma Programme. V tomto 
programu si žák volí seminářovou formou 3 předměty o dotaci 3 hodiny 
týdně (tzv. Standard level) a 3 předměty o dotaci 5 hodin týdně (Higher 
level) z takzvaného hexagonu (6 skupin předmětů).

Pokud by vás naše škola zaujala, přijďte se podívat v pátek 
20. 11. 2020 na virtuální Den otevřených dveří. Více informací na https://
gasos-ro.cz. 

Pavel Vlach, ředitel G+SOŠ Rokycany

REAKCE NA „STANOVISKO REDAKCE BLOVICKÝCH NOVIN“ 
V ČÍSLE 9/2020.
V čísle 9/2020 Blovických novin je zveřejněno stanovisko redakce Blo-
vických novin, k článku Bc. Andreje Červeného, který reagoval na článek 
Ing. Seidla „Proč nevolit ANO“.

Považuji za nutné se k tomuto stanovisku vyjádřit, neboť redakce 
Blovických novin (BN) hrubě mate veřejnost, jen nevím, jestli tak činí 
úmyslně, či z hluboké neznalosti.

Pan Ing. Seidl, ve svém článku, který je uveřejněn v osmém čísle BN, 
které vyšlo 18. září, tedy 14 dní před krajskými volbami, hrubě napadá 
hnutí ANO a jejich představitele a celý článek je velmi agresivní s cílem 
odradit případné voliče ANO, aby toto hnutí a její kandidátku volili.

Pokud redakce uvádí, že se jedná o stanovisko občana, které musí 
být zveřejněno, tak se hluboce mýlí. Z článku vyplývá zcela jasně politic-
ké zaměření, které lze vyčíst už z nadpisu tohoto článku. Není to stano-
visko občana, ale dle mého názoru politická proklamace člena politické 
strany. Prostý občan by totiž takto agresivně nevystupoval 14 dní před 
volbami s cílem poškodit v očích veřejnosti konkrétní politickou stranu 
nebo hnutí. Pokud se oháníme demokracií, je zde zářný případ jejího 
porušování. 

Redakce BN nemůže být tak naivní, aby toto nepoznala, a pokud 
ano, tak je to na pováženou. V tradičních demokraciích, pokud redakce 
jakýchkoli novin dostane k otištění takovýto článek, drží se zásady „Au-
diatur et alterapars“ aneb budiž je slyšena i druhá strana. Toto učiněno 
nebylo a předmětný článek mohl hnutí ANO (což zřejmě bylo i důvodem 
sepsání tohoto článku) hrubě poškodit. Nestalo se tak, neboť Blovičtí 
občané jsou dostatečně inteligentní a mají řadu zkušeností z uplynulých 
volebních období. Nenechali se tedy předmětným článkem zmást a volili 
podle svého nejlepšího vědomí a svědomí. V Blovicích tak, i přes různé 
snahy, ANO jednoznačně zvítězilo.

Pokud chceme žít v demokratickém a právním státě, musíme se de-
mokraticky a právně chovat. 

Ústava České republiky uvádí v článku 5, že: „Politický systém 
je založen na svobodném a dobrovolném vzniku a volné soutěži 
politických stran respektujících základní demokratické principy 
a odmítajících násilí jako prostředek k prosazování svých zájmů“

Protože dle mého názoru redakce BN porušila principy demokra-
tického tisku, ptám se tedy redakce Blovických novin – Cui bono (v čí 
prospěch jedná)?

Doc. JUDr. et Mgr. Jan Brázda Ph.D

REAKCE NA STANOVISKO BC. PODROUŽKA 
– „PROČ NEVOLIT ANO“ – SROVNÁNÍ
Pasáž z článku Ing. Seidla BN 8/2020: „Přitom je koho volit, třeba 
různé koalice těch „nenáviděných a zkorumpovaných“ tradičních stran, 
regionálních seskupení a nezávislých. I u nás v kraji máme dvě koalice, 
dle mého názoru výborných, které mají v čele buď osvědčeného J. Ber-
narda, nebo všestrannou I. Mauritzovou“.

Pasáž z článku Bc. Podroužka BN 9/2020: „V případě článku Proč 
nevolit ANO z minulého čísla se nejednalo a o agitaci žádného volebního 
subjektu, nýbrž o názor občana našeho města“. 

Z výše uvedeného je zřejmé, že Bc. Podroužek neříká pravdu, když 
v článku Ing. Seidl nabádá, aby občané volili konkrétní uskupení. Ptám 
se, tohle není agitace pane Bc. Podroužku? Myslím, že je. Je přeci stej-
né, když občan nebo politický subjekt nabádá občany k volbě nějakého 
volebního subjektu. Podstatou je to, že článek Ing. Seidla vyšel těsně 
před volbami, což mohlo poškodit ANO 2011. Z mého pohledu nefér hra. 
Vyvstává tedy otázka proč takto vedení LD a města jedná. Občané si 
jistě udělají názor.

Bc. Andrej Červený, zastupitel města Blovice
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HOKEJBAL 
Přípravka – 10. 10. 2020 jsme se zúčastnili s družstvem přípravky turna-
je v Plzni ve Štruncových sadech. Původně se tento turnaj měl odehrát 
jako společný západ-jih v Českých Budějovicích, ale z důvodu zhoršující 
se epidemiologické situace došlo na poslední chvíli ke změně.

K prvnímu zápasu jsme nastoupili proti HBC Plzeň i s dvěma nový-
mi posilami a to dvěma dívkami, prvními v klubu, které si vedly víc než 
dobře. V tomto zápase nám lehce pršelo, takže to bylo jak kluzišti, ale 
pro obě družstva stejné. Zápas jsme nezačali špatně,dlouho jsme drželi 
s Plzní krok, ale nakonec se radoval soupeř z výhry 8:3. V zápase se 
gólově prosadili Vojta Mráz, Fanda Pechan a vůbec svoji první branku 
v soutěžním utkání vstřelil Adam Nygrýn.

Druhý zápas s Dobřany jsme začali vskutku parádně. Po navýše-
ní skóre na 2:0 však snad ze strachu o výsledek přišlo zakolísání a po 
pár minutách soupeř otočil skóre. I přes mohutný závěrečný tlak, který 
by měl být celý zápas, jsme prohráli 5:7. Utkání to bylo parádní nahoru 
dolů, kluky a holky jsem pochválil a v některých pasážích je vidět, že 
už si více věří, hlavně v soubojích 1 na 1. V zápase s Dobřany se mezi 
střelce zapsali dvěma góly Fanda Pechan, rozjetý Adam Nygrýn, Adam  

 
Jandík ze trestného střílení a nováček Eliška Kozlová. Poděkování patří 
též našemu gólmanovi Tondovi, který to neměl lehké, ať už na hřišti nebo 
mimo něj.
Mladší žáci – SK Inter Blovice – TJ Snack Dobřany 1:9 (0:3, 1:4, 0:2)
Svůj doposud poslední zápas odehráli mladší žáci před více než měsí-
cem – 11. 10. jsme na našem hřišti přivítali Dobřany. Přestože jsme měli 
početnější sestavu a teoreticky zkušenější tým, nebyli jsme schopni 
proti výrazně věkově mladšímu soupeři obstát. Měli jsme velmi špatný 
pohyb a nebyli jsme důrazní a důslední v žádných činnostech. Chybí 
nám hlad po vítězství a chuť vyhrávat souboje. To jsou drobnosti, ze 
kterých pak vzniká výsledný dojem. Jediným kladem byla vstřelená 
branka, o kterou se v přesilovce postaral David Šimeček. Jenže na 
jeden gól se většinou vyhrávat nedá a tak budeme mít spoustu věcí ke 
zlepšení, až nám to situace dovolí.

To bylo zatím to poslední, co jsme v letošní sezóně stihli odehrát. Dou-
fejme, že situace umožní co nejdříve pokračovat alespoň v tréninkách!

Sportu zdar a hokejbalu zvlášť
L. Mráz & D. Král

PODĚKOVÁNÍ
Děkujeme všem přátelům a známým za slova útěchy 

a vzpomínku ve dnech velké bolesti po smrti drahého pana 
Miroslava Opatrného. 

Dále děkujeme hasičům za květiny a vzpomínku.

Manželka a synové

RADY A TIPY, I PRO MLSNÝ JAZÝČKY
Online Jídelníček na míru
13dílný seriál tipů a rad

Jste to co jíte!
Jak posílit imunitu

Recepty nejen pro mlsný jazýček
ONLINE startujeme již 4. ledna 2021

199 Kč/1 díl/jídelníček
Přihlášky na email: mls.jazyk@email.cz do 23. 12. 2020
Centrum Výživy, Koterovská 1217/85b, 326 00 Plzeň

MYKOLOGOVÉ O CIHELNĚ
S nevšedním zájmem jsem v minulých dnech v novinách četl o místní 
lokalitě cihelna. Ta už chátrá 30 let, co se tam přestalo vyrábět. O to 
mi zdaleka nejde. Takových podniků tady je více. Ale když připadlo toto 
rozsáhlé území městu Blovice, myslím, že by se tím dala doslova udělat 
díra do světa. Máme zde sice parky dva (Cecimu i zámecký park). Široko 
daleko jako cihelna taková lokalita není. Často jsem tam dělal mykologic-
ký průzkum. Roste tam značné množství druhů hub (holubinek, čirůvek, 
ryzců, hub hřibovitých atd.). Jsou tam plazi, ještěrky, žáby, hodně dru-
hů ptáků, motýlů. Začátkem srpna jsem tam vždy pozoroval krásného 
otakárka fenyklového (je zákonem chráněný). Navíc nevídané množství 

různých trav a stromů a krásné bažiny, které tam zadržují vodu. My, my-
kologové, se přimlouváme tomu, aby tam zasahovala lidská ruka co nej-
méně. Udělat tam pouze pěšinky a udělat nezbytné věci pro bezpečnost 
návštěvníků. Vždyť tam může s trochou nadsázky vzniknout takový malý 
prales. Zvláště když v těchto dnech se kácí stromy v známém českém 
pralese na Boubíně. Prý kvůli kůrovci. Na závěr budu držet palce vedení 
města v čele s panem starostou Bc. Robertem Zelenkou, aby našlo pro 
CIHELNU to nejlepší řešení.

S pozdravem Václav Červený
předseda MK Blovice
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EKOLES HAJŠMAN KAREL 
spol. s r. o.

tel.: 602 108 863
        602 468 402

e-mail: ekoles.kh@seznam.cz

Firma EKOLES HAJŠMAN KAREL spol. s r. o. 
nabízí palivové a štípané dřevo:

palivové dřevo v délkách 2–4 m, pouze celý kamion, tj. 30–50 prm
CENA 300 Kč/1 prm včetně dopravy. 

štípané dřevo v délkách 25–50 cm, pouze celý kontejner, tj. 8 prms
CENA 6 000 Kč/celý kontejner včetně dopravy (délka 25–35 cm) 

5 500 Kč/celý kontejner včetně dopravy (délka 36–50 cm)
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ldblovice

ldblovice

www.lidovydumblovice.cz

Sledujte nás!
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K
V A L I T U

dle ser veru rychlost.c
z  GARANTUJEME

VOUCHER na 3 měsíce internetu 
zdarma pro Blovice a okolí

Kvalitní a rychlé připojení
HD WiFi router ZDARMA

Instalace ZDARMA

INTERNET
Až 145 TV kanálů, HD kvalita
Zpětné přehrání 7 dnů
Pro TV, PC, tablety a mobily

TELEVIZE+

250 Kč
90 Kč

www.u-n.cz 373 705 705
United Networks SE, Nepomucká 1232/215, 32600 Plzeň
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BLANKA HRDINOVÁ
• výkup a likvidace kovového odpadu, odpadu kategorie O

• ekologická likvidace autovraků včetně potvrzení
• pneuservis, prodej pneu

Provozovna:
SEČ u BLOVIC (seník)

Provozní doba:
 Po–Čt    8.30–12.00 hodin
  13.00–16.30 hodin
 Pá–So   8.30–12.00 hodin

Při větším množství (min. 2000 kg) možný odvoz

371 520 349 • 602 414 219
www.kovoodpad.cz • www.pneusec.cz

Vydává Město Blovice.
Redakce: Lidový dům Blovice, tel.: 371 522 236, e-mail: info@ldblovice.cz

Redakční rada: Bc. Václav Podroužek, V. Kranátová
Názory pisatelů nevyjadřují stanovisko redakce a za každý článek odpovídá jeho autor.

DTP a Tisk: Typografik centr, Jiráskovo nám. 24, 326 00 Plzeň
Povoleno: MK ČR E 12370

 Náklad: 1 300 ks  Zdarma

Blovické noviny

Naše inzerce

PRODÁM dva pozemky pro výstavbu 
rodinných domků v krásné, klidné lokali-
tě u rybníka „Tampák“. Pozemky budou 
připojeny na inženýrské sítě. Info na tel.  
602 326 328.

PRODÁM málo používané řezáky na dlaž-
dice 2× , brusky na dřevo – typ žehlička, 
rohovou, na suchý zip, příklepovou vrtačku 
– NAREXKU, domažlický porcelán velké 
množství, na chalupu, dohodou v Blovi-
cích. Tel.: 732 183 749.

VYMĚNÍM garsonku (kuchyň + koupelnu 
a malou předsíň) v DPS Vlčice č. 70 za jiný 
byt (větší) města. Tel.: 731 933 728.

KOUPÍM starší malotraktor 4 × 4 tékáčko 
tz4 k14, tk12, tk10 vinkovič nebo nějakou 
naftovou frézu i tj. 6,5 nebo něco podob-
ného a ještě koupím starší kompresor orlík 
2–3pístový a nějakou starou čezetu jawu 
jakoukoliv. Moc děkuji za nabídku. Tel.:  
737 163 425.

PRODÁM skládací elektrokolo 4u PU-
ZZLE. Kapacita baterie 10AH 36v, nosnost 
105 kg, stříbrné barvy. V dobrém stavu 
cena 17.000 Kč. Tel.: 721 516 374.

ZAJIŠŤUJEME finanční odškodnění pro 
oběti a poškozené při dopravních nehodách 
a pracovních úrazech. PRÁVNÍ CENTRUM 
ODŠKODNĚNÍ s.r.o. Tel.: 704 197 250.

PRODÁM osobní automobil SEAT IBIZA, 
modré barvy, r. výroby 1999, zimní i letní 
pneu včetně disků. Cena dohodou. Tel.: 
724 938 479

BEZPLATNÁ 
ŘÁDKOVÁ INZERTNÍ RUBRIKA

Zde můžete inzerovat prodej, kou-
pi, darování, výměnu a další. Týká se 
inzerátů do velikosti 5 × 2 cm. Vaše 
nabídky můžete zaslat mailem: info@
ldblovice.cz, telefonem: 371 522 236, 
737 740 174 nebo je přijít zadat osobně. 
Řádkovou inzerci naleznete také on-
-line na našich webových stránkách 
www.lidovydumblovice.cz – vpravo 
dole na úvodní straně nebo v sekci 
Blovické noviny.

VYMĚNÍM 4 ks pneu. 155/70 R13 zimní 
nové za karton cigaret. Tel.: 739 332 728.

PROVÁDÍM veškeré elektrikářské, instala-
térské, výkopové a stavební práce. Pokud 
máte zájem o rekonstrukci, či stavbu domu,
rád se s vámi sejdu a vše proberu.
Tel: 606 397 540.

PRODÁM palivové dřevo 2m klády s kami-
onovou dopravou a složením hydraulickou 
rukou. 44 prm + doprava = 17 900 Kč. Tel.: 
606 397 540.

PRODÁM zdravotní nástavec na wc, levně. 
Tel.: 739 624 707.

HLEDÁM pronájem prázdného bytu 1+1 
v Blovicích a okolí. Tel.: 704 077 808, Lo-
ritová.

PRODÁM osobní automobil ŠKODA FELI-
CIA KOMBI rok výroby 2000. TK do dubna 
2022. Zn. Levně. Blovice Tel.: 602 736 809.

HLEDÁM pronájem prázdného bytu. Nej-
lépe asi 40 m2, např. 1+1. Dlouhodobě od  
r. 2021. Tel.: 731 933 728.

PRODÁM zcela nový, pouze rozbalený 
sprchový kout Hüppe Trend Easy 90 × 90, 
posuvné dveře 2dílné rohové, výška 2 m. 
Cena dohodou. Tel.: 732 622 971.


